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REVISTA PRESEI 

 

 Începe sesiunea parlamentară de toamnă. Tăriceanu demisionează astăzi oficial din 

funcţia de preşedinte al Senatului 

Deputaţii şi senatorii se întorc luni în Parlament pentru începutul sesiunii parlamentare. Aceştia 

vor alege noua componenţă a Birourilor Permanente ale Camerei Deputaţilor şi Senatului. Un 

nou preşedinte al Senatului va trebuie ales în cazul în care Călin Popescu Tăriceanu va 

demisiona din funcţie. 

Astăzi începe sesiunea parlamentară de toamnă. Tăriceanu a anunţat că va demisiona oficial din 

funcţia de preşedinte al Senatului 

Birourile Permanente ale Camerei Deputaţilor şi Senatului se întrunesc luni de la ora 13.00 

pentru a-şi alege noua componenţă şi pentru a demara lucrările parlamentare în noua sesiune 

ordinară. 

De asemenea, conform procedurii, grupurile parlamentare ale partidelor se întrunesc pentru a 

desemna noii lideri de grup şi pe cine vor susţine la conducerea Senatului, după o eventuală 

demisie a liderului ALDE Călin Popescu Tăriceanu. 

Surse politice au declarat, pentru MEDIAFAX, că majoritatea partidelor ar putea menţine 

actualii parlamentari în fruntea grupurilor din Camera Deputaţilor şi Senat. 

Grupurile parlamentare ale PSD vor stabili luni cine vor fi liderii. Deputaţii social-democraţi au 

ca actual lider de grup pe Alfred Simonis. 

La începutului lunii iulie, surse politice au declarat, pentru MEDIAFAX, că CEx-ul PSD a decis 

înlăturarea lui Şerban Nicolae de la şefia grupului de senatori şi desemnarea, interimar, a 

senatorului de Mehedinţi Liviu Lucian Mazilu. 

PNL i-ar putea menţine ca lideri de grup pe Raluca Turcan la Camera Deputaţilor şi pe Florin 

Cîţu la Senat. 

De asemenea, PMP l-ar putea desemna din nou pe Marius Paşcan ca lider al deputaţilor. 

ALDE ar putea să-i propună pe actualii lideri Varujan Vosganian la Camera Deputaţilor şi 

Daniel Zamfir la Senat. 

USR ar putea decide ca lideri parlamentari să rămână Cristina Prună la deputaţi iar Adrian 

Wiener la Senat. 
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Adrian Ţuţuianu a declarat, pentru MEDIAFAX, că Pro România poartă discuţii cu senatori 

neafiliaţi şi ai PSD pentru a putea forma un grup al Pro România la Senat. El a precizat că va fi 

depusă cererea dacă vor ajunge la şapte senatori, numărul minim necesar înfiinţării grupului. 

Tot luni, partidele vor nominaliza pe cine vor susţine ca preşedinte al Senatului. 

Premierul Viorica Dăncilă a declarat, după şedinţa Comitetului Executiv PSD de sâmbătă, că nu 

a fost adusă în discuţie preşedinţia Senatului, social democraţii aşteptând mai întâi ca liderul 

ALDE Călin Popescu Tăriceanu să demisioneze. Social-democraţii au ca posibile variante pentru 

şefia Senatului pe Cristian Dumitrescu sau Ecaterina Andronescu, au precizat surse politice 

pentru MEDIAFAX. 

Surse politice au declarat că Biroul Executiv al PNL ar putea decide desemnarea Alinei Gorghiu 

pe această funcţie. Totodată, unele partide din Opoziţie ar putea susţine nominalizarea PNL. 

PMP şi-a exprimat intenţia în acest sens, conform surselor politice. 

Călin Popescu Tăriceanu a anunţat că în prima zi a sesiunii parlamentare va demisiona oficial din 

funcţia de preşedinte al Senatului. 

Nominalizările partidelor vor fi depuse la Biroul Permanent al Senatului iar propunerile vor fi 

trimise la plenul forului legislativ pentru vot. 

Dăncilă se întâlneşte luni cu minorităţile naţionale, altele decât UDMR. Premierul va discuta cu 

Iohannis despre interimarii propuşi pe posturile lăsate libere de ALDE 

(Sursa: Mediafax) 

 

 Premierul Viorica Dăncilă va merge luni în Parlament pentru a discuta cu minorităţile 

naţionale, altele decât UDMR, despre proiectele acestora dar şi despre susţinerea 

Guvernului, în contextul în care ALDE s-a retras de la guvernare. 

Dăncilă se întâlneşte luni cu minorităţile naţionale, altele decât UDMR, şi va discuta cu Iohannis 

Premierul Viorica Dăncilă se va întâlni cu grupurile parlamentare al minorităţilor naţionale atât 

la Camera Deputaţilor cât şi la Senat. De altfel, premierul a anunţat că va merge în Parlament cu 

remanierea guvernamentală, dar acest lucru nu se va întâmpla în perioada imediat următoare. 

ALDE a decis să se retragă de la guvernare iar şansele unei moţuni de cenzură în acest moment 

ar fi foarte mari. Viorica Dăncilă a transmis foştilor colegi din ALDE, nemulţumiţi de decizia 

conducerii partidului, să vină alături de PSD. 
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Tot luni, premierul va avea o discuţie telefonmică cu şeful statului, Klaus Iohannis. Viorica 

Dăncilă a spus că îl va suna pe preşedinte pentru a se lămuri cu privire la intenţiile acestuia în 

legătură cu interimarii propuşi pe posturile deţinute anterior de ALDE. Propunerile pentru 

posturile de interimari sunt Nicolae Bădălău la Energie, Ioan Deneş la Mediu şi Ştefan Radu 

Oprea la Relaţia cu Parlamentul. 

Premierul a ameninţat că în cazul în care preşdintele va amâna situaţia, se va adresa CCR. 

(Sursa: Mediafax) 

 

 Sedinţa PSD de la Mamaia. Dăncilă anunţă că depune plângere penală împotriva lui 

Iohannis: Când spui că cineva este corupt, înseamnă că ai dovezile necesare/ „Voi avea o 

discuţie cu preşedintele. Dacă nu avem nominalizare, mergem la CCR” 

Premierul Viorica Dăncilă a anunţat sâmbătă, la Mamaia, că va depune plângere penală pe 

numele preşedintelui Klaus Iohannis, ca urmare a afirmaţiilor acestuia cu privire la faptul că 

Guvernul este corupt. Dăncilă a mai declarat sâmbătă, la Mamaia, după şedinţa Cex PSD, că va 

avea luni o discuţie telefonică cu şeful statului Klaus Iohannis cu privire la miniştrii interimari, 

iar dacă nu vor exista nominalizări, va merge către Curtea Constituţională. 

Guvernul va depune plângere penală pe numele lui Iohannis 

UPDATE ora 18.05 Dăncilă: Nu am discutat de preşedinţia Senatului. Avem vicepreşedinţi care 

pot asigura interimatul 

Premierul Vioica Dăncilă a declarat, după şedinţa Comitetului Executiv PSD, că nu a fost adusă 

în discuţie preşedinţia Senaului, social democraţii aşteptând mai întâi ca liderul ALDE Călin 

Popescu Tăriceanu să demisioneze. 

 

"Nu am discutat despre preşedinţia Senatului. Să îşi depună demisia din funcţia de preşedinte al 

Senatului domnul Tăriceanu şi apoi discutăm despre nume. Avem vicepreşedinţi care pot asigura 

interimatul. Vom discuta în cadrul reuniunii pe care o vom avea cu senatorii", a spus Viorica 

Dăncilă, la Mamaia. 

Călin Popescu Tăriceanu a anunţat că în prima zi a sesiunii parlamentare va demisiona oficial din 

funcţia de preşedinte al Senatului.. 

Social-democraţii au ca posibile variante pentru şefia Senatului pe Cristian Dumitrescu sau 

Ecaterina Andronescu, au precizat surse politice pentru MEDIAFAX 
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UPDATE ora 17.55 Dăncilă: Nu este vorba despre un vot de încredere. Dacă nu trece 

remanierea, rămâne guvernul 

Premierul Viorica Dăncilă a declarat sâmbătă, după şedinţa CEx PSD, că votul privind 

remanierea în Parlament nu are vreo legătură cu schimbarea Guvernului, iar singura formulă de a 

pleca un Cabinet de la Palatul Victoria este prin moţiune de cenzură. 

 

"Nu este vorba despre un vot de încredere. Dacă nu trece remanierea, rămâne guvernul în forma 

veche, nu presupune schimbarea guvernului. Majoritatea din Parlament nu mai este reprezentată 

atunci când trece o moţiune de cenzură pentru că s-ar putea ca dintre ministrii propuşi unii să nu 

fie de acord, când ai moţiune înseamnă că nu mai avem majoritate şi trebuie să ieşim de la 

guvernare", a spus Viorica Dăncilă, la Mamaia. 

Întrebată de ce nu se grăbeşte să meargă cu Cabinetul în Parlament, Dăncilă a spus: "Avem 

probleme importante, altele decât să mergem în faţa Parlamentului. Nu văd de ce atâta grabă să 

mergem în Parlament. Activitatea Guvernului este blocată decât dacă (sic!) domnul preţedinte nu 

nominalizează interimari la cele 3 portofolii. Deocamdată nu suntem blocaţi, să vedem ce se 

întâmplă. Pornesc de la buna-credinţă că dl. preşedinte va nominaliza cei 3 miniştri care să 

asigure interimatul". 

Chestionată cu privire la discuţiile cu parlamentari de la alte formaţiuni, implicit ALDE şi dacă 

se aşteaptă la noi plecări din PSD, premierul a completat: "Eu nu am discutat cu dl Zamfir dar 

dacă sunt colegi care vor să vină la guvernare din partea ALDE, vom accepta acest lucru pentru 

că am mers până acum şi vrem să asigurăm continuitatea. (...) Dacă ar pleca în fiecare săptămână 

4, 5 (n.r.: cu referire la vehiculatele plecări din PSD) nici nu am mai avea grup. Am discutat 

parlamentarii, marea majoritate sunt implicaţi în campania electorală. Eu cred în colegii mei. Cei 

care vor pleca în perioada următoare va fi un număr foarte mic sau deloc". 

UPDATE ora 17.20 Dăncilă: Voi avea o discuţie telefonică cu preşedintele. Dacă nu avem 

nominalizare, mergem la CCR 

"Voi avea o discuţie telefonică cu preşedintele şi dacă nu vom avea o nominalizare, vom merge 

către CCR", a spus Viorica Dăncilă. 

Preşedintele Klaus Iohannis a anunţat, miercuri, că respinge integral remanierea propusă de 

premierul Viorica Dăncilă, precizând că propunerile pe care le-a primit sunt inacceptabile. În 

schimb, preşedintele nu a precizat nimic despre interimarii propuşi de Viorica Dăncilă la 

portofoliile deţinute de ALDE, după ieşirea partidului de la guvernare. 

Şeful Executivului a transmis, marţi, propunerile de miniştri interimari. Astfel Niculae Bădălău a 

fost nominalizat la Energie, Ioan Deneş la Mediu şi Ştefan Radu Oprea ministru pentru Relaţia 

cu Parlamentul. 
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UPDATE ora 17.15 Dăncilă anunţă că depune plângere împotriva lui Iohannis 

"Legat de afirmaţia preşedintelui că guvernul este corupt, vom acţiona în judecată pentru că am 

spus că e uşor să pui etichete, dar trebuie să aibă un fundament. Nu am avut niciodată probleme 

de corupţie, ci am fost un luptător al statului de drept. (...) Când spui că cineva este corupt, 

înseamnă că ai dovezile necesare. Este de neacceptat", a declarat Viorica Dăncilă, după şedinţa 

Cex. 

Întrebată care este fapta pe care o sesizează, Dăncilă a afirmat că duminică se va întâlni cu 

avocaţii. 

În urmă cu câteva zile, Viorica Dăncilă a afirmat că este revoltător faptul că şeful statului Klaus 

Iohannis foloseşte de la tribuna oficială a Administraţiei Prezidenţiale expresia „Guvern corupt”. 

Premierul îi cere preşedintelui să prezinte urgent probe în acest sens. 

Preşedintele Klaus Iohannis a anunţat, miercuri, că respinge integral remanierea propusă de 

premierul Viorica Dăncilă, precizând că propunerile pe care le-a primit sunt inacceptabile. 

„Nu ar trebui să fie, însă, nicio surpriză pentru nimeni. Dimpotrivă, este rezultatul firesc a doi ani 

şi jumătate de guvernare haotică, incompetentă şi coruptă. Prin votul din 26 mai, românii le-au 

transmis PSD şi ALDE un mesaj extrem de clar, pe care ei, PSD şi ALDE, pur şi simplu se fac 

că nu îl înţeleg”, a explicat Klaus Iohannis. 

Guvernul va depune plângere penală pe numele lui Iohannis 

Guvernul va depune plângere penală pe numele preşedintelui Klaus Iohannis, pe fondul 

afirmaţiilor şefului statului, care a numit Guvernul ca fiind unul "corupt", au declarat surse 

politice pentru MEDIAFAX. 

Potrivit surselor citate, plângerea va fi depusă luni dimineaţa. Subiectul a fost discutat în şedinţa 

Comitetului executiv de la malul mării. 

În urmă cu câteva zile, Viorica Dăncilă a afirmat că este revoltător faptul că şeful statului Klaus 

Iohannis de la foloseşte tribuna oficială a Administraţie Prezidenţiale expresia „Guvern corupt”. 

Premierul îi cere preşedintelui să prezinte urgent probe în acest sens. 

„Este de-a dreptul revoltător faptul că domnul Iohannis foloseşte de la tribuna oficială a 

Administraţiei Prezidenţiale expresia “Guvern corupt”. Îl somez pe candidatul Klaus Iohannis să 

prezinte de urgenţă probe pentru această afirmaţie care dăunează profund imaginii României. Îi 

asigur pe toţi românii că în ceea ce mă priveşte, nu a existat niciun act de corupţie şi nicio 

problemă de ordin juridic care să umbrească activitatea mea”, a spus Dăncilă. 
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Preşedintele Klaus Iohannis a anunţat, miercuri, că respinge integral remanierea propusă de 

premierul Viorica Dăncilă, precizând că propunerile pe care le-a primit sunt inacceptabile. 

„Nu ar trebui să fie, însă, nicio surpriză pentru nimeni. Dimpotrivă, este rezultatul firesc a doi ani 

şi jumătate de guvernare haotică, incompetentă şi coruptă. Prin votul din 26 mai, românii le-au 

transmis PSD şi ALDE un mesaj extrem de clar, pe care ei, PSD şi ALDE, pur şi simplu se fac 

că nu îl înţeleg”, a explicat Klaus Iohannis. 

Dăncilă, pregătită să meargă la CCR, dacă Iohannis nu acceptă interimarii propuşi de PSD-surse 

Premierul Viorica Dăncilă a spus, sâmbătă, în şedinţa Comitetului Executiv PSD de la Mamaia, 

că se va adresa Curţii Constituţionale, dacă preşedintele Klaus Iohannis nu va accepta interimarii 

propuşi de PSD, au declarat surse politice pentru MEDIAFAX. 

 

Potrivit surselor citate, problema interimarilor a fost ridicată în şedinţa Comitetului Executiv, iar 

Viorica Dăncilă a afirmat că va merge la Curtea Constituţionnală pentru a fi rezolvată situaţia, în 

cazul în care şeful statului va respinge interimarii propuşi de PSD. 

Premierul Viorica Dăncilă a declarat sâmbătă, la Mamaia, la începutul şedinţei Comitetului 

Executiv PSD, că nu se grăbeşte să meargă în Parlament şi a făcut referire la situaţia miniştrilor 

interimar: "Am desemnat 5 miniştri din partea PSD, preşedintele i-a respins. A ieşit ALDE de la 

guvernare, am desemnat interimar pe portofoliile ALDE, dar nu am primit răspuns. Trebuie să 

analizăm această situaţie". 

Preşedintele Klaus Iohannis a anunţat, miercuri, că respinge integral remanierea propusă de 

premierul Viorica Dăncilă, precizând că propunerile pe care le-a primit sunt inacceptabile. În 

schimb, preşedintele nu a precizat nimic despre interimarii propuşi de Viorica Dăncilă la 

portofoliile deţinute de ALDE, după ieşirea partidului de la guvernare. 

Şeful Executivului a transmis, marţi, propunerile de miniştrii interimari. Astfel Niculae Bădălău 

a fost nominalizat la Energie, Ioan Deneş la Mediu şi Ştefan Radu Oprea ministru pentru Relaţia 

cu Parlamentul. 

(Sursa: Mediafax) 

 

 Cresc pensiile: Începând de astăzi, se majorează punctul de pensie/ Anunţul făcut de 

ministrul Muncii 

Ministrul Muncii, Marius Budăi, a declarat, pentru MEDIAFAX, că de la 1 septembrie vor fi 

majorate cinci milioane de pensii, prin creşterea punctului de pensie la 1.265 de lei. Procentual, 

spune Budăi, creşterea pe care o vor avea pensionarii pe talon va fi de aproximativ 15%. 
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De astăzi, cinci milioane de pensii vor creşte cu 15%. Anunţul a fost făcut de ministrul Muncii 

„Practic, de la data de 1 septembrie, toate cele 5 milioane de pensii care sunt bazate pe 

contributivitate se majorează în funcţie de valoarea punctului de pensie, şi anume de la 1.100 de 

lei la 1.265 de lei, dar nu uităm de cei mai sărmani dintre pensionari, adică cei care încasează 

indemnizaţia socială, cea denumită pensie minimă, de la valoarea de 640 la valoarea de 704 lei. 

Toate pensiile în acest moment sunt recalculate, cupoanele de pensie sunt tipărite, sunt distribuite 

către Poşta Română şi primele sume au fost achitate către Poşta Română, şi începând de luni (2 

septembrie – n.r.) se vor face şi primele plăţi”, a declarat, pentru MEDIAFAX, Marius Budăi, 

ministrul Muncii şi Justiţiei Sociale. 

Potrivit lui Budăi, procentual, majorarea va fi de 15% „în mână”. „Dacă ne referim la procente, 

este vorba de aproximativ 15% pentru toţi pensionarii. Această majorare este stabilită prin 

Ordonanţa 114 şi Noua Lege a Pensiilor”, spune Budăi. 

Ministrul dă asigurări că există bani la buget pentru acerastă creştere. 

„În momentul în care noi aprobam şi elaboram în Parlament Legea Pensiilor, ştiţi că se discuta 

de acele atacuri sucesive la Curtea Constituţională, iar noi am estimat bine atunci, astfel încât la 

construcţia bugetului pe anul 2019 am avut baza legală, încât să bugetăm aceste sume. Plăţile se 

vor face şi nu vom avea sincope până la sfârşitul anului”, precizează Budăi. 

Ministrul Muncii a precizat şi care va fi următoare majorare, conform Legii: „Următoare majoare 

va fi anului viitor, pentru creşterea punctului de pensie de la valoarea de 1.265 la 1.775 de lei, de 

la 1 septembrie 2020”, a conchis Marius Budăi. 

(Sursa: Mediafax) 

 

 Ministrul Muncii: Dacă se abrogă OUG 114, avem o problemă cu pensiile! 

Ministrul Muncii, Marius Budăi, a declarat duminică, la Antena 3, că va fi o problemă cu plata 

pensiei minime pentru 950.000 de oameni în cazul în care OUG 114/2018 va fi abrogată, însă a 

dat asigurări că se va găsi o soluţie legală şi corectă „pentru a merge mai departe”, 

relatează Agerpres. 

El a fost întrebat dacă vor fi probleme cu plata pensiilor în cazul în care OUG 114/2018 va fi 

abrogată. „În ceea ce priveşte valoarea de punctului de pensie, trebuie să fiu foarte, foarte corect. 

Aş putea să dau un răspuns strict politicianist şi să spun că da. Dar nu. Legea cum este 

promulgată, este publicată în Monitorul Oficial şi noi am început deja calendarul implementării, 

dar ceea ce ţine de indemnizaţia socială, pensia minimă în speţă - şi sunt afectaţi nu puţini 

oameni, 950.000 - avem o problemă dacă de abrogă baza legală.  

https://www.agerpres.ro/economic-intern/2019/09/01/budai-daca-se-abroga-oug-114-avem-o-problema-cu-ceea-ce-tine-de-pensia-minima-vor-fi-afectati-950-000-de-oameni--363012
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Dar nu vreau şi nu mi-am permis niciodată să-i panichez pe pensionari şi o să le spun să stea 

liniştiţi: vom găsi soluţia legală şi corectă ca acest lucru să nu se întâmple şi chiar dacă se va 

întâmpla, vom avea o soluţie B şi vom merge mai departe”, a precizat Budăi. 

 În legatura cu OUG 114, ministrul Muncii a subliniat că a făcut un apel în Comisia pentru 

buget-finanţe de a nu se abroga această ordonanţă, deoarece conţine mult mai multe măsuri şi 

trebuie „să gândească clar şi corect ce îşi doresc să facă”. 

„S-a solicitat şi noi am şi făcut sesiune extraordinară, una dintre probleme fiind exact această 

chestiune: abrogarea OUG 114. În momentul în care am fost în Comisia pentru buget-finanţe în 

calitate şi de deputat, coleg cu dumnealor, dar şi de ministru, am realizat acest apel: să gândească 

clar şi corect ce îşi doresc să facă, pentru că OUG 114 conţine mult mai multe măsuri şi trebuie 

să vedem care este situaţia acolo. Dar, repet, dacă dumnealor îşi doresc să taie din veniturile 

românilor, noi vom face în aşa fel încât să ne luăm acel plan B şi atât timp cât suntem la 

guvernare să realizăm lucrurile pe care le-am promis”, a declarat ministrul Muncii. 

OUG 114 are unele prevederi referitoare la fondurile de pensii și la contribuțiile celor care 

lucrează în construcții. 

Ce se întâmplă cu pensiile de la 1 septembrie 

Valoarea punctului de pensie creşte cu 15% de la 1 septembrie, respectiv de la 1.100 de lei la 

1.265 de lei, iar pensia minimă garantată sau indemnizaţia socială pentru pensionari se majorează 

cu 64 de lei, de la 640 de lei la 704 lei. De asemenea, indemnizaţia pentru însoţitor în cazul 

pensionarilor de invaliditate încadraţi în gradul I de invaliditate se majorează de la 880 lei la 

1.012 lei. 

Potrivit datelor Ministerului Muncii, numărul total al pensionarilor din România este de 

4.964.018, dintre aceştia, 4.668.104 beneficiază de pensii de stat şi 295.900 sunt pensionari 

agricultori. 

Pensia medie în România era, la finele lunii iulie, de 1.189 de lei, din care pensia pentru limită de 

vârstă era 1.348 de lei, iar pensia medie pentru agricultori era 489 de lei. 

Ministrul Muncii, Marius Budăi, a declarat duminică, la Mamaia, călegea pensiilor aduce 

provocări din punct de vedere financiar pentru Guvern întrucât „nu este o lege pe care oricine își 

dorește s-o pună în practică”. Între măsurile care intră în vigoare de la 1 septembrie se numără 

și reducerea sau eliminarea impozitării pensiilor: „Am spus ca pensiile mici, de până la 2000 lei 

nu mai trebuie să plătească impozit pe venit, iar cele peste 2000 să le diminuăm de la 16% la 

10%”. 

(Sursa: Agerpres) 

 

https://www.digi24.ro/stiri/actualitate/social/cu-cat-cresc-pensiile-de-la-1-septembrie-ministrul-muncii-de-luni-incepem-plata-1181224
https://www.digi24.ro/stiri/actualitate/social/cinci-milioane-de-pensii-cresc-de-la-1-septembrie-1180502
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 Ministrul Muncii anunţă că se discută renunţarea la cupoanele de pensie. Când va fi 

adoptată măsura 

Ministrul Muncii, Marius Budăi, a declarat că există, în cadrul instituţiei pe care o conduce, o 

discuţie care vizează eliminarea cupoanelor de pensie, însă măsura va fi adoptată treptat, după ce 

va fi pus la punct sistemul informatic şi după ce va fi găsită o soluţie pentru a elimina birocraţia. 

Budăi spune că se discută renunţarea la cupoanele de pensie: Cu siguranţă le vom elimina în timp 

„Este o discuţie în sensul acesta, dar trebuie să mai dureze un pic, până integrăm acel sistem 

informatic şi până debirocratizăm un pic să nu cerem la fiecare chestiune pensionarului 

cuponul”, a declarat ministrul Muncii, la Antena3. 

Potrivit lui Marius Budăi, „cu siguranţă vom ajunge să eliminăm aceste cupoane în timp”, însă 

trebuie avuţi în vedere toţi pensionarii. 

„Încă sunt oameni în vârstă, de la ţară, care vor acest cupon”, a explicat ministrul. 

(Sursa: Antena 3) 

 

 Mihai Fifor anunţă un nou proiect privind legea pensiilor militare: Există un grup de 

lucru 

Ministrul interimar de Interne, Mihai Fifor, a anunţat duminică, la Mamaia, că a fost înfiinţat un 

grup de lucru format din reprezentanţii tuturor asociaţiilor militarilor în rezervă pentru a discuta 

un nou proiect pentru legea pensiilor militare. 

Mihai Fifor anunţă un nou proiect privind legea pensiilor militare: Există un grup de lucru 

„Există un grup de lucru împreună cu reprezentanţii tuturor asociatiilor militarilor în rezerva, in 

retragere, pentru a veni cu un proiect pe legea pensiilor militare. Principiile le ştiţi: la funcţie 

egală, grad egal, vechime egală. E cam la fel cum funcţionează şi pensia pentru partea civilă”, a 

anunţat ministrul interimar de Interne, Mihai Fifor, la Mamaia. 

În privinţa pensiilor militare, ministrul Muncii, Marius Budăi, a dat asigurări că nu vor fi tăiate 

sumele. 

„Nu ştiţi că nu suntem cu tăierile? Perioada lucrată după ce ati iesit in pensia militară, ca la orice 

om din sală şi din ţara asta, la 65 de ani vi se recalculează”, a explicat Budăi. 

(Sursa: Mediafax) 
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 Ministrul Muncii: În două-trei săptămâni vom începe eliberarea voucherelor pentru 

achiziţionarea de tehnologie asistivă 

În două-trei săptămâni vom începe eliberarea voucherelor pentru achiziţionarea de tehnologie 

asistivă de către persoanele cu dizabilităţi, a declarat, duminică seara, la Antena 3, ministrul 

Muncii, Marius Budăi. 

 

"Casa Naţională de Sănătate decontează anumite lucruri care ajută persoanele cu dizabilităţi şi nu 

vorbim doar de cărucioare cu rotile, putem achiziţiona ochelari mai performanţi cu cameră de 

luat vederi sau o proteză mai performantă. Acest proiect asigură un voucher pentru achiziţionarea 

de tehnologie asistivă. Avem ordin de ministru în transparenţă decizională acum, pe care îl voi 

da, s-au aprobat toate manualele beneficiarului, toate procedurile, s-au terminat toate discuţiile 

cu Comisia Europeană, deci probabil în maximum 2-3 săptămâni vom începe să eliberăm acele 

vouchere. Am depus acel contract de finanţare, suntem pe final. Vom anunţa public, pentru că nu 

vreau să îi pun pe drumuri", a spus Marius Budăi. 

 

Pe 22 aprilie, ministrul de atunci al Fondurilor Europene, Rovana Plumb, anunţa că cel puţin 

7.000 de persoane cu dizabilităţi vor primi vouchere de până la 5.000 de euro fiecare pentru a-şi 

putea achiziţiona echipamente asistive, fiind vorba de un program finanţat din fonduri europene 

în valoare totală de 23,5 milioane de euro. 

 

"Minimum 7.000 de persoane cu dizabilităţi vor primi vouchere cu o valoare de până la 5.000 de 

euro fiecare pentru a-şi putea achiziţiona echipamente asistive, precum cititor pentru nevăzători, 

fotoliu rulant activ, proteză audio, elevator, produse asistive pentru desen şi scriere, produse 

manipulatoare robotizate", a declarat Rovana Plumb la Palatul Victoria, unde a lansat alături de 

ministrul Muncii şi Justiţiei Sociale, Marius Budăi, două apeluri de proiecte sociale finanţate din 

fonduri europene. 

 

Ministrul Muncii a precizat că programul privind tehnologia asistivă se adresează persoanelor cu 

dizabilităţi cu vârsta cuprinsă între 18 şi 65 de ani. 

(Sursa: Agerpres) 

 

 AEP: A fost constituit Biroul Electoral Central pentru alegerile prezidenţiale/ Primul tur 

de scrutin are loc pe data de 10 noiembrie 

Biroul Electoral Central pentru alegerile prezidenţiale de anul acesta a fost constituit duminică, 

arată Autoritatea Electorală Permenanentă. De asemenea, în cadrul şedinţei BEC a fost adoptată 

decizia privind calendarul termenelor stabilite în legea pentru alegerea preşedintelui. 
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AEP: A fost constituit Biroul Electoral Central pentru alegerile prezidenţiale 

"Autoritatea Electorală Permanentă (AEP) informează că astăzi, 01 septembrie 2019, a fost 

constituit Biroul Electoral Central (BEC) pentru alegerea Preşedintelui României din anul 2019. 

Procesul-verbal încheiat cu ocazia constituirii Biroului Electoral Central pentru alegerea 

Preşedintelui României din anul 2019 poate fi consultat pe pagina web a 

BEC, http://prezidentiale2019.bec.ro/, la secţiunea Comunicate, accesibilă pe prima pagină a 

site-ului, subsecţiunea Comunicate ale Biroului Electoral Central", arată un comunicat remis, 

duminică, MEDIAFAX. 

De asemenea, în cadrul şedinţei BEC de duminică a fost adoptată Decizia privind datele la care 

se consideră împlinite termenele prevăzute de Legea nr. 370/2004 pentru alegerea Preşedintelui 

României, republicată, cu modificările şi completările ulterioare, la alegerile pentru Preşedintele 

României în anul 2019. 

Potrivit calendarului alegerilor prezidenţiale, aprobat de Guvern, pe 22 septembrie la ora 24.00 

este termenul de depunere al candidaturilor. Fiecare candidat trebuie să strângă cel puţin 200.000 

de semnături. 

Campania electorală începe pe data de 12 octombrie. 

Primul tur de scrutin are loc pe data de 10 noiembrie, alegătorii din străinătate având posibilitatea 

de a vota de pe data de 8 noiembrie. 

Al doilea tur al alegerilor are loc pe 24 noiembrie, Diaspora având posibilitatea de a vota de pe 

data de 22 noiembrie. 

(Sursa: Mediafax) 

 

 „Alianţa pentru un Om”: Protocolul pentru susţinerea lui Mircea Diaconu la alegerile 

prezidenţiale, depus la BEC  

Norica Nicolai, preşedintele Consiliului Naţional al ALDE, şi Sorin Cîmpeanu, prim-

vicepreşedintele Pro România, au depus, duminică, la BEC, alianţa electorală dintre cele două 

partide pentru susţinerea candidaturii independente a lui Mircea Diaconu la alegerile 

prezidenţiale din toamnă. 

"Ambele partide au trecut peste orgolii, ceea ce nu este uşor în politica românească plină de 

oameni fără principii dar cu foarte multe orgolii la care îşi anexează interesele lor personale, de 

grup sau ale partidelor şi le promovează ca fiind soluţiile pentru cetăţean, pentru o ţară. În 

realitate, politica s-a îndepărtat de oameni, nu-i mai interesează pe politicieni foarte mult ce se 

întâmplă cu cetăţeanul. Şi românii şi politicienii pun garduri între sediile de partid.  

http://prezidentiale2019.bec.ro/
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Sunt situaţii când aceste garduri ascund şi crime, aşa cum s-a întâmplat şi la Caracal", a declarat 

Norica Nicolai, copreşedinte al Alianţei electorale ALDE-Pro România. 

În ceea ce priveşte susţinerea lui Mircea Diaconu la prezidenţiale, Nicolai a făcut o paralelă cu 

nominalizarea lui Donald Trump din partea partidului Republican la alegerile prezidenţiale din 

SUA. 

"Există foarte multă neîncredere în politică şi atunci trebuie să vină unii din afara partidelor care 

să spună că această neîncredere trebuie să capete formele unei încrederi în oameni. V-aţi 

imanginat că partidul Republican, unul dintre cele mai mari din lune, va alege să-l propună pe 

Trump, un independent? Nu cred că v-aţi imaginat. Dacă vrem ca politica să mai aibă o şansă şi 

oamenii politici să mai aibă într-o zi respectul cetăţeanului, atunci am ales să facem această 

alianţă care suţine un om", a spus aceasta. 

Sorin Cîmpeanu, copreşedinte al alianţei, a declarat că la nivelul fiecăruia dintre partide a fost 

desemnat câte un coordonator de campanie. 

"Avem echipe de campanie prin care vom asigura candidatului independent un suport tehnic şi 

logistic inclusiv pentru strângerea de semnături", a mai spus acesta. 

Nicolai a afirmat că electoratul căruia i se adresează candidatura lui Mircea Diaconu nu ţine de 

stânga sau de dreapta. 

"Prea adesea şi greşit am făcut distincţia dintre electoratul de stânga şi de dreapta. Domnul 

Diaconu se va adresa tuturor românilor. Pentru noi ca alianţă nu există stânga şi dreapta, nu 

facem un partizanat ideologic în acest moment", a afirmat aceasta. 

Preşedintele Consiliului Naţional al ALDE a mai afirmat că partidul său nu a mai fost apreciat în 

coaliţia de guvernare cu PSD şi astfel a decis să iasă din alianţă. 

"În coaliţia de guvernare ALDE a avut o poziţie care n-a fost respectată, care a fost subminată. 

Politica este infinitul pus la îndemâna căţeilor. Avem şi noi demnitatea noastră. Când vezi că eşti 

ignorat permanent, că proiectele tale sunt înlăturate, că nu există încredere atunci pleci. Şi în 

viaţă şi de acasă pleci când cineva nu mai are nevoie de tine şi se foloseşte de tine", a spus 

Norica Nicolai. 

În ceea ce priveşte cooptarea de către Pro România a unor parlamentari PSD pentru susţinerea 

unei eventuale moţiuni de cenzură, Sorin Cîmpeanu a declarat: "Orice parlamentar de bun simţ şi 

constructiv este binevenit în Pro România". 

Protocolul încheiat între ALDE şi Pro România prevede numele colaborării - „Alianţa pentru un 

Om”- şi mai multe principii printre care susţinerea lui Mircea Diaconu candidat independent la 

prezidenţialele din noiembrie. 
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Conform protocolului, copreşedinţii stabilesc împreună şi echipa centrală de campanie, cât şi 

atribuţiilor membrilor echipei. Aceştia aprobă şi bugetul campaniei electorale, împreună cu 

prezidenţiabilul alianţei. 

Totodată, Mircea Dobre este desemnat trezorierul alianţei, iar bugetul pentru campania electorală 

se constituie în proporţii egale între ALDE şi Pro România. 

Protocolul încheiat de cele două părţi precizează că la nivel judeţean vor fi stabilite grupuri de 

sprijin pentru candidatul la prezidenţiale. 

Uniunea Europeană nu va schimba acordul pentru Brexit. Michel Barnier: Nu sunt optimist în 

ceea ce priveşte evitarea ieşirii Marii Britanii din UE fără acord 

(Sursa: Mediafax) 

 

 Liga Fantastică pentru Cotroceni. Cine sunt cei 23 candidați la Președinția României 

Cea mai caldă vară din istoria planetei (cel puțin de când se fac măsurători) a reuşit să producă în 

România cel mai ridicat indice al inflaţiei în materie de candidaţi la funcţia supremă în stat: până 

în acest moment, 23 de persoane – lideri politici, oameni de afaceri sau simpli cetăţeni mai mult 

sau mai puţin notorii – şi-au anunţat intenţia de a candida la alegerile prezidenţiale din 10 

noiembrie 2019. 

În speranţa că astfel de informaţii se vor dovedi utile pentru istorici, să tragem aer în piept şi să le 

pomenim numele tuturor, în ordine alfabetică: John Ion Banu, Dan Barna, Mădălina Baroncea, 

Cătălin Berenghi, Ramona-Ioana Bruynseels, Viorel Cataramă, Florin Călinescu, Miron Cozma, 

Claudiu Crăciun, Alexandru Cumpănaşu, Viorica Dăncilă, Mircea Diaconu, Gheorghe Funar, 

Kelemen Hunor, Avram Iancu, Klaus Iohannis, Emanuel Onoriu, Theodor Paleologu, Florentin 

Pandele, Ninel Peia, Liviu Pleşioanu, Bogdan Stanoevici, Dorin Dimitrie Stoichescu. 

Mesaj de candidat la alegerile prezidențiale 2019 : „Am mâncat o fasolică bătută cu ardei copţi în 

usturoi. Măiculiţă mamă, pericol public!” 

Dincolo de favoriţii principali ai sondajelor (cap de listă fiind actualul preşedinte, Klaus 

Iohannis), farmecul alegerilor e dat de fix acei candidaţi, mulţi şi coloraţi, care nu trec linia: 

plutonul celor din liga mică, a celor care joacă la matineul politicii. Prin astfel de candidaturi, ei 

speră să capete suficientă tracţiune politică şi notorietate publică pentru a accede în zonele înalte 

şi rarefiate ale politicii, acolo unde respiri ozon şi bei ambrozie cu zeii de pe dealul Cotroceniului 

sau cel al Parlamentului. 

 

 

https://www.digi24.ro/stiri/sci-tech/natura-si-mediu/luna-iulie-a-fost-declarata-cea-mai-calda-inregistrata-pe-pamant-de-cand-se-fac-masuratori-1169814
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Dar, până la ambrozie, unii candidaţi se delectează deja cu prunele şi merele din propria ogradă. 

„Merge, e bun”, aflăm dintr-un live pe Facebook postat de Emanuel Onoriu, preşedinte al 

Uniunii Naţionale Creştine a Romilor din România. 

Onoriu este notoriu pentru că e fiul lui Gabi Luncă, una din cele mai renumite cântăreţede 

muzică lăutărească. 

Pentru a deveni şi mai notoriu şi să ajungă la Cotroceni, Onoriu face live-uri în timp ce plescăie 

din fructele proaspăt culese. Apoi face o dezvăluire: 

„Am mâncat o fasolică bătută cu ardei copţi în usturoi. Măiculiţă mamă, pericol public!”, a spus 

el. După care a explicat cum îşi prepară un orez deosebit: „Am luat mazăre, am tăiat morcovi şi 

am făcut un orez mai deştept...”. 

Nu cunoaştem exact platforma sa politică, dar măcar avem o certitudine: dacă va câştiga 

alegerile, vom avea un preşedinte-bucătar pe cinste. 

În rest, lista candidaţilor e mereu supusă transformărilor care au loc de la o zi la alta: unii 

candidaţi renunţă în favoarea altora, alţi noi pot apărea pe parcurs. De pildă, specialistul în 

marketing de 45 de ani, Mădălina Baroncea, cea care se autointitula „prima femeie-candidat la 

alegeri şi al doilea Alexandru Ioan Cuza” şi care îşi propunea ca „în 10 ani să ajungem Italia din 

urmă”, tocmai şi-a anunţat forfeit-ul: „Mă retrag şi îl susţin pe Alexandru Cumpănaşu”, a postat 

doamna Baroncea pe Facebook. 

Alexandru Cumpănaşu este, şi el, un „new-entry” în plutonul aspiranţilor la fotoliul prezidenţial, 

chiar dacă resorturile sale ţin mai degrabă de, probabil, cea mai gravă criză cu care s-a confruntat 

statul român în ultimii 30 de ani. Cumpănaşu a cerut opiniei publice părerea, iar prima părere 

mai contondentă, venită din partea fostului ministru al Justiţiei, Raluca Prună, nu a fost deloc una 

favorabilă. 

Actualul președinte, Klaus Iohannis, candidează, cu mari șanse, conform sondajelor, pentru cel 

de-al doilea mandat. A câștigat alegerile cu expresia „Ghinion”, în vreme ce propoziția 

„Urmăresc cu atenție și îngrijorare” a devenit printre cele mai cunoscute din primul mandat. Asta 

ca să nu mai punem la socoteală hit-ul „Unde este domnul Iohannis?”. 

Candidatul USR, Dan Barna, s-a consacrat și el, relativ timpuriu, cu expresia nefastă „Dacă aș fi 

fost președinte...”.  

Călin Popescu Tăriceanu s-a visat stea a politicii. Explozia sa a creat, însă, în loc de ditamai 

supernova, o pitică albă: Mircea Diaconu 

 

https://www.digi24.ro/stiri/actualitate/analiza-o-luna-de-cand-statul-roman-a-lasat-o-pe-alexandra-sa-moara-ce-s-a-schimbat-nimic-1177322
https://www.digi24.ro/stiri/actualitate/analiza-o-luna-de-cand-statul-roman-a-lasat-o-pe-alexandra-sa-moara-ce-s-a-schimbat-nimic-1177322
https://www.digi24.ro/stiri/actualitate/politica/mesajul-ralucai-pruna-pentru-alexandru-cumpanasu-te-ai-catarat-in-mod-indecent-pe-tragedia-unei-familii-sugerez-sa-stai-acasa-1180939
https://www.digi24.ro/stiri/actualitate/politica/mesajul-ralucai-pruna-pentru-alexandru-cumpanasu-te-ai-catarat-in-mod-indecent-pe-tragedia-unei-familii-sugerez-sa-stai-acasa-1180939
https://www.digi24.ro/stiri/actualitate/politica/dan-barna-precizari-dupa-declaratia-controversata-a-fost-scoasa-din-context-1170728
https://www.digi24.ro/stiri/actualitate/politica/dan-barna-precizari-dupa-declaratia-controversata-a-fost-scoasa-din-context-1170728
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Preşedintele României încă mai e perceput de unii concetăţeni drept un soi de semizeu local, 

veşnic încremenit în jilţul puterii, ca o mumie hieratică. Un sfinx îndopat cu celuloza decretelor 

prezidenţiale, care cântăreşte o mie de ani o decizie înainte de a rosti soluţia finală. 

Nici nu e de mirare că încă mai avem candidaţi la preşedinţie care promit că vor face autostrăzi, 

vor mări pensii şi alte minunăţii care, conform Constituţiei, nu au nicio treabă cu prerogativele 

prezidenţiale. 

Şi totuşi, chiar dacă, din punct de vedere constituţional, funcţia de preşedinte nu e investită cu 

puteri executive absolute, mirajul scaunului prezidenţial continuă să-i fascineze pe oameni. 

Toţi visează la ecoul paşilor pierduţi de pe culoarele Palatului Cotroceni. O perioadă, Călin 

Popescu Tăriceanu a avut şi el un vis similar. Deranjul provocat de eşecul ALDE la alegerile 

europarlamentare, combinat cu păcăleala administrată de Viorica Dăncilă, candidatul PSD pentru 

Cotroceni, au contribuit la renunţarea la acest vis. 

Pentru o vreme, Tăriceanu s-a visat supernovă şi a dat naştere, ajutat de Ponta, unei pitice albe. 

Și, deși nu puțini au fost cei care au spus că a fost un actor mult mai bun decât politician, Mircea 

Diaconu insistă să meargă pe calea politicii. 

„Trebuie să strâng 200 de mii de semnături, aproape imposibil”, a declarat Diaconu, cu 

nonşalanţa actorului care joacă rolul unui medic de provincie care muşcă dintr-un măr roşu. „Nu 

mă recomandă nimic pentru funcţia de preşedinte, sunt un om banal”, a mai adăugat el, cu 

nonşalanţa şoferului care calcă acceleraţia când vede un zid în faţă. 

Foto: Inquam Photos/Octav Ganea 

Dar Mircea Diaconu nu e singur în această cursă. El e flancat de alţi doi actori, mai mult sau mai 

puţin cunoscuţi publicului: Florin Călinescu şi Bogdan Stanoevici. Primul a căpătat notorietate 

mai mult graţie televiziunii şi mai puţin cinematografiei sau teatrului. 

„Cei care vor să mă coboare în apreciere spun actoraşul. Dar ce? Există un manual cu cine are 

voie să intre în politică”, a declarat Florin Călinescu. „Eu nu am aproape nimic de pierdut. Dacă 

tot dai din papagal, de ce nu te bagi la luptă? Gata, mă bag”, a spus, într-un interviu, Călinescu. 

Spre deosebire de Călinescu, Bogdan Stanoevici, după câteva roluri în care mitralia hitlerişti de 

pe motocicletă în „Noi, cei din linia întâi” (1985) sau era „Rezervă la start” (1988), a făcut ceva 

mai devreme pasul în liga mare: s-a băgat, cum se zice, cu totul în politică. O perioadă a fost 

secretar de stat în Ministerul Culturii, ba chiar şi ministru plin, al românilor de pretutindeni, în 

guvernul Ponta (2015). 

 

https://www.digi24.ro/stiri/actualitate/politica/alegeri-prezidentiale-2019/cum-l-a-pacalit-viorica-dancila-pe-tariceanu-ca-va-fi-candidatul-unic-la-prezidentiale-1180392
https://www.digi24.ro/stiri/actualitate/politica/alegeri-prezidentiale-2019/mircea-diaconu-si-a-anuntat-candidatura-pentru-cotroceni-nu-ma-recomanda-nimica-1178077
https://www.digi24.ro/stiri/actualitate/politica/florin-calinescu-si-a-facut-partid-si-intra-in-politica-gata-ma-bag-la-lupta-1168469
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Acum, Bogdan Stanoevici e directorul circului din Bucureşti şi visează să fie preşedintele 

românilor de pretutindeni. 

Luceafărul, soţia bancherului, dacii şi conspiraţioniştii 

Ramona-Ioana Bruynseels este o altă pată de culoare a campaniei. Gurile rele o califică drept 

„soţie de bancher”, sau fostă consilieră a vicepremierului Gabriel Oprea şi a premierului Viorica 

Dăncilă. 

Dar Ramona-Ioana Bruynseels, din postura de candidată a Partidului Puterii Umaniste (fondat de 

Dan Voiculescu și condus de Cristian „Piedone” Popescu) merge mai departe și își urmează visul 

de a deveni preşedinte. 

„Dacă Croaţia are un preşedinte femeie, de ce nu şi România?, se întreabă ea. 

„Mulţi bărbaţi îmi spun: doamnă, eu îmi doresc un preşedinte femeie”, adaugă Ramona-Ioana 

Bruynseels. 

Contul său de Facebook ne înfăţişează imagini repetate până la suprasaturaţie cu doamna 

Bruynseels printre cârduri de alegători, simpli trecători, oameni de bine, cetăţeni. Ramona 

zâmbeşte în toate pozele, felicită bătrâni, copii, se roagă, păşeşte pe tocuri pe stradă, în pieţe, vii, 

service-uri auto, biserici. 

Tuşe mult mai groase şi mai puţin sofisticate întâlnim pe pagina lui Miron Cozma. Aici, Regele 

Tastaturii e Caps-Lock-ul. Cel cunoscut sub denumirea de „Luceafăr al Huilei” se descrie drept 

„inginer minier, lider de sindicat, vicepreşedinte Naţiunile Unite, liderul Partidului Social 

Democrat al muncitorilor, preşedinte interimar la SIDO”. Totul scris cu majuscule, ca şi cum 

vocea minerului ar ţipa de acolo, din străfundurile Facebook-ului către cei care eşuează pe 

pagina sa. 

Cozma omite anii grei de puşcărie la care a fost condamnat după ultima sa vizită cu minerii spre 

Bucureşti, din 1999. 

La rubrica „Interese personale”, Cozma a scris, cu nelipsitele majuscule: SĂ AJUNG 

PREȘEDINTELE ROMÂNIEI 

În rest, fostul inamic public nr. 1 al României se mai declară „purtător de cuvânt intern şi 

internaţional la drepturile omului, cel mai tare lider de sindicat al tuturor timpurilor şi viitor 

preşedinte al României”. 

Un alt veteran, cu două candidaturi la activ este Gheorghe Funar, fost primar al Clujului. În 

1992, s-a clasat pe locul 3, când a strâns 1,3 milioane de semnături şi 10% din preferinţele 

electoratului. În 1996 a obţinut doar 3%. Acum speră să ajungă preşedinte. 
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Funar a făcut ceva vâlvă pe internet după un clip devenit (aproape) viral care îl înfăţişează pe 

fostul edil al clujenilor stând demn şi relaxat la o masă. 

Funar spune că în România există metale care nu se află în tabelul lui Mendeelev. Românii să-l 

voteze şi ne arată el după aia. 

„Stăpânii străini ai României, cei care organizează şi controlează alegerile prezidenţiale din 

noiembrie, au programat ca să le ofere, din nou, şansa românilor să aleagă un alogen în funcţia 

de Preşedinte”, se arată în mesaj. 

Alogeni, adică străini. Funar e însă de-al nostru, e băiat bravo. Sugestia: votaţi românii! 

Sau, de ce nu, votaţi dacii liberi care încă mai trăiesc pe aceste meleaguri. Cetăţenii României 

pot alege, pe lângă veteranul Funar, lupii tineri ai noului val dac: Cătălin Berenghi, luptătorul în 

Legiunea Străină, care s-a remarcat în lupta contra ridicării unei moschei prin plantarea de 

carcase de porc pe terenul dedicat construcţiei, este un bun exemplu. 

Rolul crucial pe care îl are România în lupta cu Statul Paralel Mondial (dacă e să credem ce spun 

unii candidaţi) 

Cătălin Berenghi candidează din partea partidului DAC (Dacismul Autonom Conservator). 

Cei care se încumetă să intre pe site-ul partidului sunt întâmpinați de o melodie cu versurile: „Nu 

uita că tu eşti dac/Şi că acolo sus pe deal în sat/Lui Zamolxis i-ai jurat credinţă, să-i fi soldat”. 

Reperele generale ale viziunii candidatului Berenghi (ca să numim doar câteva): dacismul şi 

românismul. 

Într-un registru similar intră şi deputatul PSD, Liviu Pleşioanu, cel ostracizat de noua conducere 

social-democrată după ce Liviu Dragnea a fost înfrânt de ceea ce adepţii teoriei conspiraţiei 

numesc „Statul Paralel”. 

Liviu Pleşioanu postează, şi el printre altele, poze cu Sfinxul – legătură intrinsecă şi sugestivă cu 

spiritul dacilor liberi. „Fie să fim” este sloganul său. Lupta sa cu ororile Statului Paralel este 

rezumată într-o postare –manifest publicată pe contul său de Facebook. 

Pe aceeaşi nişă se situează şi independentul Ninel Peia şi el venit pe filieră PSD (exclus de 

Dragnea în 2015, după ce a spus că vaccinurile îi îmbolnăvesc pe copii). 

Sesizând că e concurenţă mare pe loc, Peia ridică ștacheta și duce teoria Statului Paralel la 

dimensiuni planetare. 

Totul face parte dintr-un vast plan global ticluit de miliardarul american George Soros „care face 

parte din complotul care vrea să ne transforme în oi, în turme, într-o masă amorfă numai bună de 

mânat încotro vor vrea stăpânii săi”. 
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„Am ajuns rău, dar încă mai putem schimba lucrurile”, crede el. Şi le putem schimba votând 

Peia. 

Pe culoarul lui Funar vine tare, pe turnantă, nimeni altul decât Avram Iancu, un admirator al lui 

Vadim Tudor, „înotător în ape deschise, primul om din lume care a parcurs Dunărea înot, doar în 

slip, de la izvoare la vărsarea în Marea Neagră”, după cum se descrie. 

Avram Iancu spune că se află, în sondaje, „la egalitate cu Viorica Dăncilă, peste Diaconu şi 

Pleşoianu” 

Mesaj politic al unui candidat la alegerile prezidențiale din „locul de taină al dacilor” 

Despre Dorin Dimitrie Stoichescu putem spune, cu sinceritate, că nu a auzit nimeni până acum. 

Este un cetăţean din Arad care doreşte să candideze independent şi potrivit mărturiilor sale, să fie 

preşedintele României din 2019-2029. 

Stoichescu a ales să le vorbească românilor din „locul de taină al dacilor, tronul străbunilor din 

zona Haţegului”. 

„România e condusă de oameni răi, oamenii buni stau deoparte”, spune Stoichescu. Iar oameni 

simpli, „care au în inimă flacăra neamului românesc” trebuie să-l voteze. 

„Obiectivul meu principal este: Dr. Călin Georgescu prim-ministrul României”, declară 

Stoichescu, fără a oferi detalii suplimentare legate de respectivul domn Georgescu. 

Paleologu, Mucius,Rufus şi Stupidus 

Theodor Paleologu, candidatul PMP, pare mai degrabă un rătăcit în tot acest peisaj politic. E ca 

şi cum Cotroceniul ar fi devenit, brusc, un cartier teribil de famat, pe ale cărei străzi s-a rătăcit 

candidatul Paleologu. Iar acum riscă să-şi ia bătaie de la toţi. 

Să luăm, de exemplu, cazul motanului lui Paleologu. Numele său este Mucius Rufus Stupidus: 

„Mucius precum Mucius Scaevola, o mare figură din istoria romană, cel care a băgat mâna în foc 

în faţa regelui Porsena. Rufus – precum un filosof stoic, Musonius Rufus şi Stupidus n-are 

legătură cu stupididtatea, ci cu stupoarea filosofică”, spune candidatul PMP. 

Let the Hunger Games begin, ca să vorbim pe înţelesul domnului Paleologu. 

Plutonul mai e completat de John Ion Banu, veteranul afacerist Viorel Cataramă (fost senator 

PNL între 1996 şi 2000 şi ultimul intrat în cursă, cu sloganul „Siguranţă şi prosperitate”), 

primarul Florentin Pandele (care s-a hotărât să candideze „în ziua Brâului Maicii Domnului” ) şi 

secretarul general al partidului Demos, Claudiu Crăciun. Candidatura Demos la alegerile 

europarlamentare din acest an a fost respinsă de către BEC, din cauză lipsei de semnături 

necesare (200 de mii, de câte ar avea nevoie şi Crăciun acum). 

https://www.digi24.ro/stiri/actualitate/politica/alegeri-prezidentiale-2019/theodor-paleologu-am-un-prieten-bun-motanul-mucius-rufus-stupidus-n-are-legatura-nici-cu-mucii-nici-cu-rufele-nici-cu-stupiditatea-1180843
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Candidaţi sunt. Dar marea lor problemă, după cum se vede, nu o reprezintă voturile viitoare, ci 

semnăturile de care au nevoie acum. Un calcul matematic simplu arată că, dacă fiecare dintre ei 

va reuși să strângă numărul minim de 200 de mii de semnături, vom avea 4,6 milioane de 

potențiale voturi. Mai mult decât suficient pentru a intra în turul doi. 

(Sursa: Digi 24) 

 

 Protecţia Consumatorilor introduce de azi cazierul contravenţional pentru evitarea 

încălcărilor repetate 

ANPC introduce cazierul contravenţional, începând cu data de 1 septembrie, si va permite 

identificarea operatorilor economici şi a faptelor pentru care s-au aplicat deja sancţiunea 

avertismentului, astfel încât la o nouă încălcare, aceasta să nu mai fie repetată, informează 

instituţia. 

Protecţia Consumatorilor introduce de azi cazierul contravenţional pentru evitarea încălcărilor 

repetate 

În acord cu hotărârile pronunţate de catre instanţele de judecată, în cauzele din domeniul 

protecţiei consumatorilor, ce au în vedere principiul proportionalitatii aplicarii sanctiunii, 

conform căruia „ dacă operatorul economic a mai fost sanctionat anterior cu avertisment se au în 

vedere si circumstantele personale ale contravenientului”, sens in care, se poate aplica sanctiunea 

cu amenda contraventionala. La stabilirea sanctiunii, in cazul in care se constata ca pentru 

aceeasi abatere operatorul economic a mai fost sanctionat cu avertisment, agentul constatator va 

avea in vedere cazierul contraventional precum si aplicarea eventualelor sanctiuni 

contraventionale complementare. 

Experienţa dobândită în cadrul controalelor realizate de catre comisarii ANPC în decursul 

timpului a arătat că probele (foto şi video) obţinute în aceste situaţii au fost esenţiale în 

câştigarea unor procese în instanţă, in baza proceselor verbale de constatare a contravenţiei 

încheiate cu această ocazie. ANPC respecta prevederile legale in ceea ce priveste legislatia in 

vigoare modificand procedura de control prin luarea unor masuri legale necesare pentru a asigura 

că filmarea şi fotografierea în cadrul actului de control devin obligatorii, doar cu informarea 

comerciantului, şi fără a i se solicita acestuia un acord prelabil în vedere preconstituirii de probe. 

ANPC va lua toate masurile necesare in vederea asigurarii că toate echipele de control sunt 

dotate din punct de vedere tehnic cu echipamente necesare pentru filmare şi fotografiere. 

”Măsurile anunţate astăzi se înscriu în abordarea de control unitară la nivel national şi în politica 

de toleranţă zero a ANPC faţă de încălcările legislaţiei de către comercianţi, în special în privinţa 

celor repetate.  
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Nu mai vrem să ignorăm ”perseverenţa” unor comercianţi în a produce iar şi iar aceleaşi 

neplăceri consumatorilor şi suntem gata să le arătăm acestora că şi Autoritatea este gata să 

persevereze şi să performeze în a le opri orice încercare de încălcare a legii”, a declarant domnul 

Horia-Miron Constantinescu, preşedintele ANPC. 

(Sursa: Mediafax) 

 

 Referendum în sectorul 4 pentru incineratorul de deșeuri pe care vrea să îl construiască 

Primăria Capitalei. Planul, criticat de experți în protecția mediului 

Proiectul Primăriei Capitalei de a construi un complex care să ardă gunoi şi să producă energie 

are deja contestatari. Primăria Sectorului 4 vrea un referendum legat de locul în care ar urma să 

fie amplasat, în apropierea centralei CET SUD. Experţi în siguranţa mediului, dar şi locuitorii 

din zonă susţin că vor fi probleme cu noxele şi cu camioanele care vor descărca zilnic deşeuri. 

Primăria Capitalei a anunțat un plan ambițios de reducere a poluării, în încercarea de a face aerul 

din București mai respirabil. 

Printre soluțiile propuse a fost și înființarea unui incinerator construit în oraș. Rolul lui: să scape 

orașul de gunoaie prin ardere și să producă energie. Doar că planul îi nemulțumește pe unii 

bucureșteni. 

Incineratorul care ar urma să ardă peste 200 de mii de tone de deșeuri pe an ar trebui construit în 

oraș, în vecinătatea centralei CET Progresul, din sectorul 4. Astfel, energia produsă prin ardere 

va putea intra în circuit. 

Confruntată însă cu nemulțumirea unor locuitori din zonă, primăria de sector vrea acum să 

organizeze un referendum privind amplasarea incineratorului pe teritoriul pe care îl are în 

administrare. 

Planul pentru construirea unui incinerator în Capitală este criticat și de experții în protecția 

mediului. Potrivit medicilor pneumologi, orice modificare a noxelor din atmosferă, fie cât de 

mică, le poate dăuna pacienților care suferă de boli respiratorii. 

Capitala ar urma să primească de la Uniunea Europeană 180 de milioane de euro, fonduri 

nerambursabile, pentru creșterea reciclării selective și pentru diminuarea poluării. 140 de 

milioane ar urma să fie investite în incineratorul de deșeuri. 

(Sursa: stiri.tvr.ro) 
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 Petre Daea: Guvernul va da la timp, în octombrie, subvenţiile pentru cei un milion de 

fermieri 

Cei un milion de fermieri vor primi subvenţiile la timp în luna octombrie, a afirmat duminică, la 

Mamaia, ministrul Agriculturii, Petre Daea. 

"Rămânem aceeaşi, rămânem în dispozitivul de muncă, pentru a da răspuns la problemele pe 

care le ridică ţara. Iar de la (...) 16 octombrie, pentru cei un milion de fermieri, Guvernul 

României are posibilitatea să dea subvenţiile la timp aşa fel încât să dăm ţării ceea ce este 

necesar. Nu există loc, nu există localitate, nu există persoană care să stea departe de agricultură, 

este imposibil, este existenţa noastră. Dar rezultatele pe care le obţinem se regăsesc în munca 

acestor oameni, o parte dintre ei sunt aici", a declarat Daea, la întâlnirea conducerii PSD cu 

Organizaţia de Pensionari a PSD, care are loc la Mamaia. 

 

Ministrul Agriculturii şi-a începutul discursul prin adresarea unui "salut de respect tuturor 

făuritorilor de hrană ai ţării - fermierilor români" şi a calificat ziua de 1 septembrie ca fiind "un 

moment istoric pentru pensionari şi Guvern". 

 

"Ne întâlnim cu bucuria de a face şi de a ne respecta cuvântul dat în campania electorală de către 

un guvern responsabil. Am promis că facem. Dovada este astăzi, am promis că muncim, pentru 

că dumneavoastră dovada o vedeţi. Am promis că dăm fermierilor români - o parte sunteţi 

dumneavoastră aici. Mulţi fermieri au vârsta de pensie, dar n-au lăsat plugul, n-au ridicat plugul 

din brazdă odată cu 65 de ani de vârstă şi astăzi lucrează pământurile României. Facem acest 

lucru din respect pentru naţie, pentru ţară, pentru oameni, pentru fii ei, pentru dumneavoastră, 

părinţii realizărilor de astăzi. În România dumneavoastră (...) aţi construit ceea ce există astăzi. 

Iată respectul zilei, dar mai ales încrâncenarea pentru viitor. Aud mereu tot felul de interpretări, 

care mai de care mai apocaliptice. Aici este un guvern responsabil. (...) condus de o persoană 

care prin calm, prin bun simţ, prin echilibru, prin stare de bine în fiecare zi, cu zâmbetul pe buze 

construieşte prin decizii corecte la Guvern şi dumneavoastră le-aţi putut vedea aici", a mai 

afirmat ministrul Daea. 

(Sursa: stiri.tvr.ro) 

 

 Dăncilă anunţă că şcolile fără grupuri sanitare sau apă vor primi, săptămâna viitoare, 

bani/ Fifor: Problemele vor fi rezolvate, „dacă reuşim să ne mişcăm foarte repede” 

Premierul Viorica Dăncilă a anunţat la Mamaia alocarea unor sume de bani, săptămâna viitoare, 

pentru şcolile care nu au grupuri sanitare sau apă. Mihai Fifor spune că banii se vor da în aşa fel 

încât să se rezolve problemele la începutul anului şcolar, „dacă reuşim să ne mişcăm foarte 

repede”. 
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Dăncilă: Dăm bani săptămâna viitoare şcolilor fără grupuri sanitare sau apă 

„Vrem să venim săptămâna viitoare cu o propunere prin care să alocăm fondurile pentru fiecare 

şcoală care nu are grup sanitar sau apă, să alocăm fondurile în aşa fel încât la începutul anului 

şcolar să rezolvăm această problemă”, a spus sâmbătă, la Mamaia, premierul Viorica Dăncilă. 

La rândul său, Mihai Fifor a spus că ministerul pe care-l conduce a cerut fiecărei prefecturi câte o 

analiză făcută alături de inspectoratele şcolare judeţene. 

„Vineri am terminat sintetizarea informaţiilor din fiecare judeţ, o prezentăm doamnei prim-

ministru luni, ideea fiind aceea de a aloca fonduri ţintit către localităţi astfel încât să poată să 

rezolve problema cu grupul sanitar şi cu apa la începerea anului şcolar dacă reuşim să ne mişcăm 

foarte repede, iar dacă nu, în perioada imediat următoare”, a spus Fifor. 

(Sursa: Mediafax) 

  

 Comisia Europeană a aprobat finanţarea podului suspendat peste Dunăre dintre Brăila şi 

Tulcea/Anunţul făcut de ministrul de Finanţe 

Comisia Europeană a aprobat finanţarea podului suspendat peste Dunăre dintre Brăila şi Tulcea, 

a anunţat sâmbătă, pe Facebook, ministrul Finanţelor Publice Eugen Teodorovici. 

Comisia Europeană a aprobat finanţarea podului suspendat peste Dunăre dintre Brăila şi 

Tulcea/Anunţul făcut de ministrul de Finanţe 

Podul are o lungime de aproape 2 kilometri. Construcţia a început la finalul anului trecut şi va 

avea beneficii economice, sociale şi de mediu pentru întreaga regiune Brăila, Galaţi, Tulcea şi 

Constanţa, spune ministrul. 

Solicitarea de finanţare a fost transmisă în perioada în care Teodorovici a fost ministru interimar 

al fondurilor europene, la finalul lunii mai a acestui an. „Vom putea imediat începe decontarea 

facturilor din fondurile europene alocate prin Programul Operaţional Infrastructură Mare”, spune 

Teodorovici. 

Anterior autorităţile au anunţat că pentru pos sunt disponibile finanţări de aproximativ 550 

milioane euro, din care 363 milioane euro sunt fonduri europene. 

Drumul de legătură va avea două benzi pe sens între Brăila şi Jijila, cu o lungime de 19 

kilometri, iar drumul de legătură spre Măcin va avea o bandă pe sens cu o lungime de 4,3 km. 

Proiectul este planificat a fi finalizat la 31 decembrie 2023. 

(Sursa: Mediafax) 
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 Nuclearelectrica, Petrom şi Romgaz, cele mai mari creşteri după rezultatele la S1/2019 

Aproape jumătate dintre companiile din componenţa indicelui bursier BET, referinţa Bursei de la 

Bucureşti, înregistrează scăderi ale preţului acţiunilor în perioada de după publicarea rezultatelor 

aferente primelor şase luni din 2019 şi până la închiderea şedinţei de vineri, de la minus 1,6% în 

cazul Digi (DIGI) la minus 7,8% pentru acţiunile Alro Slatina (ALR). 

În S1/2019 s-a menţinut trendul ascendent al rezultatelor financiare ale companiilor din prima 

ligă bursieră. Cele 16 companii ale indicelui BET au realizat în total afaceri 31,3 miliarde de lei 

în primul semestru al anului 2019, în creştere cu 15,3%, în timp ce profitul a fost de 7,1 miliarde 

de lei, mai mare cu 39,3% faţă de S1/2018. 

Nuclearelectrica (SNN), singurul producător de energie nucleară din România şi cea mai 

performantă acţiune din indicele BET, prezintă cea mai bună dinamică a acţiunilor în contextul 

în care acestea s-au apreciat după publicarea rezultatelor semestriale cu peste 6%. 

(Sursa: zf.ro) 

 

 Majoratul Petrom la bursă. Compania şi-a recompensat investitorii cu un randament de 

1.700% în 18 ani 

Ziarul Financiar a analizat OMV Petrom (simbol bursier SNP) în contextul în care compania din 

energie aniversează în această săptămână 18 ani de când se tranzacţionează la Bursa de la 

Bucureşti, iar concluziile odată cu atingerea majoratului sunt că investiţia SNP a adus un randa-

ment anualizat de 17,5%, peste rata medie a inflaţiei, şi că în prezent este printre primele 

candidate pentru crearea unui portofoliu la bursă pe fondul multiplilor de piaţă atractivi. 

Pe de altă parte, OMV Petrom are un grad scăzut de internaţionalizare a afacerilor comparativ cu 

alte companii din regiune, de exemplu MOL, care a anunţat că tocmai a descoperit zăcăminte de 

gaze şi petrol în Pakistan, şi totodată, mai spun analiştii, investiţia în Petrom presupune şi o 

componentă de risc legislativ, cel mai recent fiind cel cu privire la posibila vânzare a unui pachet 

de acţiuni, deţinut de statul român, către salariaţii companiei. 

De la 915 milioane de dolari capitalizare în prima şedinţă de tranzacţionare din 3 septembrie 

2001, Petrom a ajuns în prezent la o valoare de piaţă de circa 5,5 miliarde de dolari, fiind cea mai 

valoroasă companie listată la bursa de la Bucureşti. 

(Sursa: zf.ro) 
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 Electrica Furnizare lansează un pachet diversificat de servicii adresate consumatorilor 

business 

Electrica Furnizare, furnizorul cu cel mai mare portofoliu de clienți de pe piaţa din România, 

anunță lansarea unui pachet de servicii adresat clienţilor business. Noile servicii oferite sunt 

destinate atât reducerii consumului de energie electrică şi, implicit, a facturii, dar și promovării 

soluțiilor de utilizare a energiei regenerabile și de mobilitate electrică pentru clienți. 

„Lansăm un pachet diversificat de servicii pentru clienții nostri business, prin intermediul cărora 

aceştia îşi pot optimiza şi chiar reduce consumul de energie, cu impact direct asupra costurilor. 

Totodată, fiind un furnizor responsabil și conștient de tranziția energetică pe care o traversăm în 

acest moment, oferim soluții prin care încurajăm folosirea energiei regenerabile, accesibile și 

curate. De la servicii de optimizare a consumului și audit energetic și până la energie fotovoltaică 

și mobilitate electrică, specialiștii Electrica Furnizare oferă soluții personalizate, adaptate 

specificului și consumului fiecărui client în parte” – Darius-Dumitru Meşca, Director General 

Electrica Furnizare. 

Servicii de Audit Energetic 

Auditul energetic este un prim pas pentru creșterea eficienței afacerii tale. Analizăm atent 

profilul de consum, identificăm soluțiile prin care poți economisi energie și îți propunem planul 

de măsuri pentru scăderea consumului tău de energie. Echipele Electrica Furnizare sunt formate 

din auditori energetici autorizați de ANRE. Auditul energetic este obligatoriu la fiecare patru ani 

pentru toate firmele, mai puțin IMM-uri. 

Energie verde pentru afacerea ta. Panouri fotovoltaice 

Viitorul este verde. Vrei să îți produci energia electrică pentru afacerea ta? Specialiștii Electrica 

Furnizare îți oferă soluții personalizate de instalații fotovoltaice pentru afacerea ta. Analizăm 

locaţia ta, consumul tău și îți oferim soluții „la cheie” adaptate nevoilor tale. Ne ocupăm de tot, 

de la obținerea tuturor avizelor și până la montarea instalației. 

E-mobilty. Infrastructură de încărcare pentru mașini electrice 

Viitorul este al mașinilor electrice. Am demarat un program de instalare de stații de încărcare a 

autovehiculelor electrice în municipiile București, Ploiești, Brașov și Cluj-Napoca şi intenţionăm 

să extindem reţeaua la nivel national. Posesorii autovehiculelor 100% electrice vor avea 

posibilitatea să-şi încarce autovehiculele la staţiile de încărcare ale Electrica Furnizare. 
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Compensarea energiei reactive 

Costurile cu energia reactivă nu sunt deloc mici, iar echipamentele tale pot funcționa ineficient. 

Specialiștii Electrica Furnizare analizează consumul tău și pot identifica acele cauze ale 

costurilor suplimentare. Îți vom monta echipamente specializate care te vor ajuta să reduci 

factura de energie electrică, fără să mai plătești penalități pentru energia reactivă. 

Servicii complete de racordare la reţea 

Fie că ești conectat la rețeaua de medie tensiune, fie la cea de joasă tensiune, identificăm soluții 

de optimizare a costurilor pentru afacerea ta. Din analiza consumurilor și a detaliilor legate de 

amplasament, identificăm soluțiile de reducere a costurilor cu energia electrică. Specialiștii 

Electrica Furnizare realizează proiectul tehnic și îți montează echipamentele astfel încât îți 

recuperezi cheltuielile din economiile pe care le vei face ulterior. 

Despre Electrica Furnizare 

Electrica Furnizare face parte din Grupul Electrica și are o cotă de piață de 18,84% (conform 

raportului ANRE din mai 2019). Este lider pe piața reglementată, cu o cotă de 50,53%, iar pe 

piața concurențială are o cotă de 10,97%. Compania a furnizat, în primul semestru al acestui an, 

4,6 TWh de energie electrică către un număr de aproximativ 3,5 milioane de consumatori finali 

(atât în regim de ultimă instanță, cât și pe piața concurențială). 

(Sursa: Digi 24) 

 

 România şi Republica Moldova vor colabora în domeniul transplantului de organe 

Agenţiile naţionale de transplant din România şi Republica Moldova au semnat, vineri, un acord 

de colaborare, în baza căruia se va putea face schimb de organe pentru pacienţii aflaţi pe listele 

de aşteptare, a anunţat Ministerul Sănătăţii. 

 

"Pentru noi este foarte important să găsim organe pentru pacienţii care au nevoie de un 

transplant. Mai avem un acord de colaborare şi cu Ungaria. Implementarea acestui acord semnat 

astăzi necesită unii paşi care trebuie pregătiţi minuţios. România are o capacitate mai mare în 

ceea ce priveşte transplantul de organe. De aceea, pe viitor, sperăm ca unii pacienţi din 

Republica Moldova să poată fi transplantaţi în România", a declarat ministrul Sănătăţii Sorina 

Pintea, potrivit unui comunicat de presă. 

 

Potrivit Ministerului Sănătăţii, dacă anumite organe nu pot fi folosite în România din lipsă de 

receptori compatibili acestea vor putea ajunge în Republica Moldova şi invers. 
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"În cazul unei urgenţe medicale, cele două agenţii vor încerca să găsească soluţii pentru a 

identifica un organ compatibil pentru pacientul care are nevoie de transplant", se explică în 

comunicat. 

 

Acordul de colaborare va presupune şi un schimb de experienţă între toţi cei implicaţi în 

activitatea de transplant şi pregătirea de personal. 

 

În acest an, în România s-au înregistrat 51 de prelevări multiorgan de la donatori aflaţi în moarte 

cerebrală. 

 

La nivel naţional au fost identificate 143 de declarări de moarte cerebrală, în 29 cazuri familia a 

refuzat donarea, iar în 61 de situaţii alte cauze medicale nu au permis prelevarea. 

 

S-au efectuat 37 de transplanturi de ficat de la donatori decedaţi şi şase intervenţii de ficat de la 

donatori în viaţă, 87 de pacienţi au beneficiat de transplant de rinichi, 37 de transplanturi renale 

fiind efectuate de la pacienţi în viaţă. 

 

De asemenea, s-au realizat patru transplanturi de cord şi două de plămân şi au fost raportate şi 

exportate către Eurotransplant şapte grefe pulmonare (din care s-au folosit patru), trei grefe 

cardiace şi una hepatică.  

(Sursa: Agerpres) 

 Dancila nu renunta la candidatura Rovanei Plumb pentru comisar european, desi risca sa 

cada la votul din Parlament 

Prim-ministrul Viorica Dancila nu renunta la propunerea Rovanei Plumb pentru un portofoliu de 

comisar, desi sunt date ca aceasta nu va trece de votul Parlamentului European, arata surse 

europene pentru Ziare.com. 

 

De altfel, se pare ca Romania nu a transmis nici pana in acest moment oficial nominalizarea, nici 

dupa ce premierul Viorica Dancila s-a deplasat la Bruxelles pentru a discuta cu Ursula von der 

Leyen, presedintele ales al CE. 

 

Romania si Italia au ramas singurele tari care nu au trimis nominalizarile, spune 

europarlamentarul Siegfried Muresan, in conditiile in care Italia are o scuza serioasa, nu are 

guvern care sa faca propunerile de comisari. 

 

Dancila s-a intalnit cu viitoarea sefa a Comisiei Europene. Nicio informatie concreta de la 

Guvern 

 

 

http://www.ziare.com/vasilica-viorica-dancila/guvern/dancila-s-a-intalnit-cu-viitoarea-sefa-a-comisiei-europene-nicio-informatie-concreta-de-la-guvern-1574202
http://www.ziare.com/vasilica-viorica-dancila/guvern/dancila-s-a-intalnit-cu-viitoarea-sefa-a-comisiei-europene-nicio-informatie-concreta-de-la-guvern-1574202
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Dancila sustine ca i-a cerut sefei CE un post important de comisar pentru Romania: La 

Transporturi sau Energie 

 

Informatiile mai arata ca un alt candidat problematic este cel de la Fidesz, Ungaria. In aceste 

conditii, PPE ar fi transmis informal ca nu va accepta ca unul de la ei sa fie singura "victima", 

asa incat daca ramane Rovana Plumb candidatul Romaniei, candidatura va fi si mai vulnerabila, 

date fiind controversele legate de ea. 

 

In mod firesc, macar dupa intalnirea cu Ursula von der Leyen, Guvernul Romaniei ar fi trebuit sa 

urmeze un proces transparent si sa isi asume o nominalizare. 

 

Cum insa Guvernul a intrat in criza, Viorica Dancila e mai preocupata de candidatura la 

Cotroceni, iar PSD incearca sa mai salveze ce se poate la putere, o problema atat de importanta 

pentru UE, care isi redefineste institutiile si urmareste o Uniune mai solidara, a trecut la 

Bucuresti in plan secundar. 

 

In chestiunea comisarului european, nici presedintele Iohannis nu a fost consultat, si nici alti 

lideri romani care au legitimitate la Bruxelles, cum e si fostul premier Dacian Ciolos, astazi seful 

grupului Renew Europe. 

 

Dan Nica si Rovana Plumb sunt propunerile Guvernului PSD pentru functia de comisar 

european. Rovana Plumb si Dan Nica au fost alesi europarlamentari pe listele PSD. Ei fac parte 

din formatiunea politica europeana a Socialistilor si Democratilor, a doua ca reprezentare in 

Parlamentul European. 

 

Pana la finele lunii august nu fusesera trimise oficial propunerile Romaniei 

 

Eurodeputatul PNL Siegfried Muresan spunea, pe 29 august, ca doar Romania si Italia nu au 

trimis pana la acel moment propuneri oficiale pentru pozitia de comisar european si, din aceasta 

cauza, Romania a pierdut pozitia de vicepresedinte al Comisiei Europene si sansa de a primi un 

portofoliu important in executivul european. 

 

"Singurele doua state din Uniunea Europeana care nu au trimis pana acum propuneri oficiale 

pentru pozitia de comisar european sunt Italia, care nu are guvern, si Romania, care are Guvernul 

Dancila. Ce s-a intamplat si ce urmeaza? Pana in acest moment, 25 de state membre ale Uniunii 

Europene au trimis in mod oficial candidatii pentru pozitia de comisar european, i-au anuntat 

public si au fost asumati de prim-ministrii tarii respective. Exista doar doua corigente: Italia si 

Viorica Dancila", a scris europarlamentarul PNL pe pagina sa de Facebook. 

 

 

http://www.ziare.com/vasilica-viorica-dancila/guvern/dancila-sustine-ca-i-a-cerut-sefei-ce-un-comisar-pentru-romania-la-transporturi-sau-energie-1574360
http://www.ziare.com/vasilica-viorica-dancila/guvern/dancila-sustine-ca-i-a-cerut-sefei-ce-un-comisar-pentru-romania-la-transporturi-sau-energie-1574360
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Iohannis, doar informat 

 

Si presedintele Iohannis a relatat, intr-o discutie informala cu jurnalistii, ca i-a transmis 

premierului Viorica Dancila ca este ingrijorat cu privire la propunerea Rovanei Plumb pentru 

functia de comisar european, cerandu-i sa nu faca aceasta nominalizare. 

 

Intrebat daca a vorbit cu Viorica Dancila despre propunerile de comisari europeni, presedintele 

Klaus Iohannis a raspuns ca a fost anuntat de premier despre cele doua propuneri din partea PSD, 

iar acesta si-a aratat ingrijorarea cu privire la sansele acestor propuneri de a trece in Parlamentul 

European. 

 

Seful statului a mai spus ca premierul l-a sunat sa-l anunte de trimiterea propunerilor catre 

Comisia Euroepeana, in ciuda discutiei pe care au avut-o in prealabil. 

 

Iohannis a afirmat ca este ingrijorat de posibilitatea ca cele doua propuneri sa fie respinse de 

Paralmentul European, iar Romania sa piarda portofolii importante de comisari, in timp ce cauta 

propuneri noi. 

 

Dancila zice ca daca propunerile nu sunt bune, trimitem altele 

Desi nu a confirmat pana in acest moment ca cele doua propuneri au fost trimise oficial la 

Bruxelles, premierul Viorica Dancila s-a aratat deranjata de criticile aduse celor doi membri PSD 

- Rovana Plumb si Dan Nica. 

 

Intr-o conferinta de presa tinuta vineri, la Iasi, Dancila a spus ca, daca cele doua propuneri de 

comisar european nu sunt bune, Guvernul va veni cu altele. Ea a precizat si ca l-a informat pe 

presedintele Klaus Iohannis inainte de a trimite cele doua nominalizari la Bruxelles. 

 

O tacere suspecta 

 

De ce niciun oficial guvernamental nu spune clar daca au fost trimise sau nu la Bruxelles 

propunerile Romaniei pentru postul de comisar european ramane un mister. 

 

Amintim ca Ziare.com a incercat sa obtina un raspuns ferm de la Guvern, cu privire la 

nominalizarea comisarului european din partea Romaniei. 

 

 

 

 

http://www.ziare.com/klaus-johannis/presedinte/iohannis-relateaza-o-discutie-cu-dancila-in-care-i-a-cerut-sa-nu-o-propuna-pe-plumb-comisar-european-1575311
http://www.ziare.com/klaus-johannis/presedinte/iohannis-relateaza-o-discutie-cu-dancila-in-care-i-a-cerut-sa-nu-o-propuna-pe-plumb-comisar-european-1575311
http://www.ziare.com/vasilica-viorica-dancila/premier/dancila-despre-cele-doua-propuneri-de-comisar-european-l-am-informat-pe-presedinte-daca-nu-sunt-bune-venim-cu-altele-1573836
http://www.ziare.com/vasilica-viorica-dancila/premier/dancila-despre-cele-doua-propuneri-de-comisar-european-l-am-informat-pe-presedinte-daca-nu-sunt-bune-venim-cu-altele-1573836
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Solicitarile de informatii au ramas fara un raspuns oficial. Intrebarile erau cat de poate de simple 

si rezolvabile in doua randuri: 

 

1) A trimis Guvernul Romaniei oficial nominalizarile pentru portofoliul de comisar european 

catre Comisia Europeana? Mai pe sleau, a plecat plicul din biroul prim-ministrului Dancila sau 

doar s-au facut niste promisiuni si s-au luat decizii interne? 

 

2) Care sunt aceste nominalizari? 

 

Pe surse politice interne, media a scris ca propunerile sunt Dan Nica si Rovana Plumb, dar aceste 

doua nume sunt scrise negru pe alb si trimise la Bruxelles? 

 

Guvernul nu a vrut sa raspunda in scris nici primei solicitari, din 14 august, nici celei ulterioare, 

din 19 august, iar premierul Viorica Dancila a amintit cu jumatate de gura, in deplasarea de la 

Iasi, ca acestea ar fi nominalizarile. 

 

Ziare.com a intrebat si la Comisia Europeana, daca a primit, iarasi oficial, transparent, asumat 

propunerile din partea Romaniei. Iata raspunsul, venit in mai putin de o ora, scris, transparent, 

asumat: 

 

"Intelegem ca ati vrea acuratete, dar, intr-adevar, raspunsul privind propunerile pentru candidatii 

comisari trebuie dat de guvernul roman. Va sugeram sa il contactati", spune Comisia Europeana, 

intr-un raspuns pentru Ziare.com, din 14 august. 

 

Am urmat sfatul Comisiei, dar nu am reusit sa trecem de zidul de tacere al Guvernului de la 

Bucuresti. 

 

In aceeasi zi, cand romanii se pregateau de minivacanta si premierul Dancila de deplasarea cu 

elicopterul pana peste vai si munti, in indepartata Moldova, cotidianul La Libre Belgique anunta 

posibila componenta a viitoarei Comisii Europene, in functie de propunerile de comisar 

transmise de statele membre. Mai putin sase dintre acestea - Franta, Italia, Belgia, Croatia, 

Portugalia si Romania - care au termen pana pe 26 august pentru a-si desemna reprezentantii. 

 

Dupa expirarea acestui termen, in 29 august, eurodeputatul PNL Siegfried Muresan confirma ca 

doar Romania si Italia (care nu are guvern - n.r.) nu au trimis inca propuneri oficiale pentru 

pozitia de comisar european. 

(Sursa: ziare.com) 
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 România deține 3% din numărul inginerilor și al oamenilor de știință din UE și depășim 

Belgia, Danemarca și Austria 

Uniunea Europeană avea în 2018 un număr total de 17,2 milioane de oameni de ştiinţă şi ingineri 

cu vârsta cuprinsă între 25 şi 64 de ani, dintre care aproximativ 539.100, sau 3% din numărul 

total din UE, erau în România, arată datele publicate de Eurostat. 

Conform acestor date, numărul oamenilor de ştiinţă şi inginerilor din Uniunea Europeană a 

crescut cu 4% între 2017 şi 2018, în timp ce în România a crescut cu 2,6%, de la 525.300 până la 

539.100. 

Eurostat subliniază că în ceea ce priveşte distribuţia oamenilor de ştiinţă şi inginerilor în UE, 

pentru majoritatea statelor membre aceasta este în linie cu ponderea ţărilor respective în 

populaţia Uniunii Europene. Excepţie fac Marea Britanie şi Germania, care împreună sunt 

responsabile pentru 37% din numărul total de oameni de ştiinţă şi ingineri din UE, în timp ce 

ponderea lor combinată în populaţia UE este de 29%. În contrast, Italia şi Franţa sunt 

responsabile pentru 16% din numărul total de oameni de ştiinţă şi ingineri din UE, în timp ce 

ponderea lor combinată în populaţia UE este de 25%. 

În cifre absolute, România are mai mulţi oameni de ştiinţă şi ingineri decât Belgia, Danemarca, 

Austria, dar mai puţini decât Polonia, Olanda sau Suedia. 

(Sursa: stiripesurse.ro) 

 

 Dăncilă, despre relaţiile cu europenii: Chiar şi cei care ne-au criticat la început ne cer 

sfaturi 

Premierul Viorica Dăncilă a declarat duminică, la Constanţa, că pro-european nu înseamnă să 

mergi în Parlamentul European şi să critici România, ci să oferi salarii în ţară egale cu ale 

muncitorilor din alte state membre. Dăncilă afirmă cu România este lăudată, inclusiv de ce care 

au criticat-o. 

Dăncilă, despre relaţiile cu europenii: Chiar şi cei care ne-au criticat la început ne cer sfaturi 

"Un vorbitor a spus că trebuie reglate decalajele între pensiile şi salariile comparativ cu cele din 

alte state europene. De aceea guvernul a pus accent pe creşterea salariilor şi pensiilor. PSD este 

pro- european. Măsurile pe care PSD le ia sunt europene. Ei spun doar la nivel declarativ 

<<suntem pro-europeni, dar în timp ce noi luăm măsuri ca din punct de vedere economic şi 

social să fim ca statele europene, ei merg în Parlamentul European şi critică această ţară", a 

declarat Viorica Dăncilă, la întâlnirea cu pensionarii de la Constanţa. 
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"Ei spun că sunt pro-europeni dar vor să taie pensiile şi salariile, dacă ajung la guvernare. Ce 

înseamnă să fii pro-european? Să crezi că statul tău merită să fie tratat precum celelalte, să creezi 

condiţii să nu mai fie nicio diferenţă între statele vechi şi noi", a mai spus Dăncilă. 

Premierul spune că inclusiv cei care au criticat România au venit ulterior să ceară sfaturi cu 

privire la măsurile luate. 

Criticile la adresa României, din ultimii doi ani, s-au axat în principal pe modificările legilor 

justiţiei, fiind acuzată încercarea de încălcare a statului de drept. 

"Am fost trataţi cu admiraţie de state terţe (ne.: pe perioada preluării preşedinţiei Consiliului UE 

de către România), admiraţi de preşedintele Trump, dar cei care ţipă că sunt pro-europeni ne-au 

atacat din prima clipă. Preşedintele a spus că nu putem acoperi preşedinţia rotativă a Consiliului 

UE, alţii în PE ne-au criticat. Dar noi am mers mai departe şi imaginea României a fost una 

bună. Chiar şi cei care ne-au criticat la început ne-au cerut sfaturi la finalul mandatului nostru. 

România este privită cu alţi ochi, creşterea economică este apreciată de state vechi, părerea 

noastră a început să conteze. Vorbeam cu omologi din state membre care mi-au spus: <<aţi reuşit 

să creşteţi pensii şi salarii>>. Am spus că mai avem de făcut pentru militari, mame şi copii, 

pentru noi este importantă latura socială. Oamenii au încredere în noi, iar fapul că împreună 

facem paşi importanţi din punct de vedere economic, este cea mai mare mulţumire", a spus 

premierul, la Constanţa. 

(Sursa: Mediafax) 

 

 Standard & Poor's estimează reducerea ritmului de creştere al economiei României la 

sub 4% în 2019 

Agenţia de rating Standard & Poor's estimează reducerea ritmului de creştere al economiei 

României la sub 4% în acest an şi în următorii doi ani, avertizând asupra posibilităţii invesării 

ciclului economic, pe fondul scăderii ritmului creşterilor salariale şi a cererii. 

Standard & Poor's estimează reducerea ritmului de creştere al economiei României la sub 4% în 

2019 

Agenţia de rating a reconfirmat vineri perspectiva stabilã a economiei româneşti şi calificativul 

BBB-/A-3 pentru datoria pe termen lung şi scurt în valutã şi în monedã localã, 

Agenţia avertizează asupra posibilităţii reducerii ratingurilor în cazul în care dezechilibrele 

fiscale şi externe vor persista mai mult decât estimările din prezent, ducând la creşterea datoriei 

publice peste estimări. 
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Standard & Poor’s remarcă şi nivelul inflaţiei, de 4,1%, cea mai mare dintre toate noile state 

membre ale UE. „Riscul unei inflaţii mai mari ar putea, în anumite scenarii, să crească 

volatilitatea cursului de schimb, cu consecinţe negative potenţiale asupra bilanţurilor din sectorul 

public şi privat”, arată agenţia. 

O creştere a ratingului este posibilă, spune agenţia de rating, în cazul în care cadrul instituţional 

al României se consolidează, iar politicile vor deveni mai previzibile. „Într-un astfel de scenariu, 

anticipăm că guvernul va avansa asupra consolidării bugetare, punând în mod ferm datoria 

publică netă pe o traiectorie descendentă”. 

„Una dintre ipotezele noastre cheie este că guvernul va înăspri politica bugetară pentru a 

compensa creşterile considerabile planificate ale cheltuielilor de pensii în 2020 şi 2021. Prin 

urmare, estimăm că contribuţia netă la creşterea PIB în urma măsurilor fiscale din 2020 va fi 

doar uşor pozitivă şi, în esenţă, zero în 2021. 

„Dinamica creşterii României rămâne restricţionată de emigrarea forţei de muncă calificate şi de 

creşterea generală slabă a populaţiei. Reformele structurale pentru rezolvarea acestor probleme 

par să lipsească. Creşterea mare a salariilor din ultimii ani nu a fost însoţită de creşteri 

comparabile ale productivităţii, care au în parte erodat competitivitatea exporturilor României”, 

mai spune agenţia. 

S&P mai estimează că deficitul fiscal al României va rămâne la aproximativ 3% din PIB în 2019, 

dar avansează ipoteza unei creşteri a deficitului la 3,4% din PIB în 2020. 

„Considerăm că presiunea asupra bugetului României va persista până în 2022”, apreciază 

agenţia, în contextual creşterii pensiilor, precum şi o rată a inflaţiei de 4,0% în 2019, peste 

obiectivul băncii centrale. 

(Sursa: Mediafax) 

 

 FMI îşi îmbunătăţeşte estimările de creştere pentru economia României, dar recomandă 

prudenţă 

Fondul Monetar Internaţional şi-a îmbunătăţit estimările pentru creşterea economiei României, 

de la 3,1% la 4% pentru acest an, dar a crescut prognoza de inflaţie de la 3,3% la 4,2%. 

FMI îşi îmbunătăţeşte estimările de creştere pentru economia României, dar recomandă prudenţă 

Instituţia a publicat raportul elaborat de board după consultările din iunie cu oficialii români. 

Raportul apreciază că activitatea economică va continua să fie stimulată de consum, iar inflaţia 

va rămâne ridicată, instutţia recomandând autorităţilor un proces de consolidare fiscală durabilă, 

susţinut de măsuri menite să reducă deficitul bugetar şi cel comercial. 
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Noua lege a pensiilor ar putea afecta sustenabilitatea fiscală, instituţia recomandând o revizuire a 

acesteia, insistânsd şi în privinţa riscurilor generate de şocurile politice. 

Având în vedere perioada electorală, există riscul unor noi stimulente fiscale sau al revenirii 

asupra unor politici structurale care ar reduce şi mai mult competitivitatea României. În prezent, 

noua lege a pensiilor reprezintă un risc semnificativ pe termen mediu la adresa stabilităţii fiscale. 

Pe plan extern, principalul risc îl reprezintă o încetinire peste aşteptări a pieţei externe, care ar 

deteriora şi mai mult un deficit de cont curent deja mare şi ar agrava presiunile de finanţare, arată 

raportul. 

-1:13 

În acest context instituţia recomandă redirecţionarea cheltuielilor fiscale dinspre salarii şi pensii 

spre investiţii, creşterea a investiţiilor publice, precum şi o absorbţie mai eficientă a fondurilor 

UE. 

O misiune a FMI s-a aflat în România în perioada 27 mai - 7 iunie, pentru a realiza evaluarea 

anuală a economiei româneşti. 

(Sursa: Mediafax) 

 

 Economistul şef al FMI: Perspectivele economiei se înrăutăţesc, şansele de revenire sunt 

mici 

Perspectivele economiei mondiale se înrăutăţesc, iar şansele ca aceasta să îşi revină sunt din ce în 

ce mai mici, este de părere economistul şef al Fondului Monetar Internaţional (FMI), Gita 

Gopinath, citat de CNBC. 

Economistul şef al FMI: Perspectivele economiei se înrăutăţesc, şansele de revenire sunt mici 

„Există potenţial de recuperare şi ne aşteptăm să vedem acest lucru întâmplându-se în mai multe 

colţuri ale lumii. Cu toate acestea, trebuie să recunosc că este din ce în ce mai greu să cred că 

asta o să se întâmple”, a declarat Gita Gopinath. 

Declaraţia economistului FMI vine pe fondul încetinirii economice în SUA, în timp ce în Europa, 

sectorul german manufacturier se contractă, iar China se confruntă cu cea mai slabă creştere 

economică din ultimi 27 de ani, care a fost înregistrată în primul semestru al anului 2019. 

Tensiunile provocate de războiul comercial SUA-China reprezintă un alt motiv de îngrijorare, 

mai ales pentru că liderii ambelor state continuă să impună tarife pe mărfurile importate şi nu 

oferă vreun indiciu din care să se înţeleagă că acest conflict se apropie de final. 
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„Creşterea economiei globale este fragilă. Există deja foarte multe riscuri. Unul dintre riscurile 

asupra căruia continuăm să atragem atenţia este cel prezentat de frontul comercial. Evoluţiile 

continue la care suntem martori ne face să ne îngrijorăm cu privire la ceea ce se va întâmpla în 

continuare cu creşterea economică globală”, a mai spus Gita Gopinath. 

(Sursa: Mediafax) 

 

 Proteste masive în Marea Britanie: Mii de oameni, nemulţumiţi de decizia de suspendare 

a Parlamentului/ „Boris Johnson, să îţi fie ruşine!”  

Mii de persoane protestează în mai multe oraşe din Marea Britanie faţă de decizia prim-

ministrului Boris Johnson de a suspenda Parlamentul, facilitând astfel producerea Brexit fără 

niciun acord, relatează BBC. 

Mii de persoane protestează în Marea Britanie faţă de decizia de suspendare a Parlamentului 

Cele mai mari proteste au loc în Londra, Manchester, Leeds, York şi Belfast. În Londra, 

manifestanţii strigă „Boris Johnson, să îţi fie ruşine!”. 

Manifestaţii au loc în peste 30 de oraşe din Marea Britanie, printre care Edinburgh, Belfast, 

Cambridge, Exeter, Nottingham, Manchester, Glasgow şi Birmingham. 

Jurnalistul şi activistul Owen Jones, care urmează să ţină un discurs în cadrul protestului din 

Londra, a transmis că protestele organizate sâmbătă sunt pentru apărarea democraţiei. 

„Avem un prim-ministru ne-ales care suspendă reprezenanţii aleşi ai cetăţenilor britanici, care ar 

trebui să judece cea mai mare răsturnare de situaţie de la finalul războaielor”, a declarat Owen 

Jones. 

În oraşul Oxford, manifestanţii s-au adunat în faţa Colegiului Balliol, unde a studiat Boris 

Johnson. 

Protestele „Opriţi lovitura de stat” sunt organizate de grupul O altă Europa este Posibilă, care 

militează împotriva Brexit. Grupul a anunţat că mai multe proteste sunt anunţate şi în oraşe 

europene, precum Amsterdam, Berlin şi Riga. 

Regina Elizabeth a II-a a Marii Britanii a aprobat, miercuri, cererea premierului Boris Johnson de 

suspendare a Parlamentului, facilitând astfel producerea Brexit fără niciun acord. 

Premierul conservator Boris Johnson i-a cerut reginei Elizabeth a II-a suspendarea Parlamentului 

pentru a evita o decizie legislativă prin care să fie blocată ieşirea Marii Britanii din Uniunea 

Europeană fără niciun acord Brexit. Boris Johnson speră să reuşească astfel să retragă Marea 

Britanie din Uniunea Europeană în orice condiţii, inclusiv fără niciun acord Brexit. 
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Boris Johnson a adoptat o abordare dură faţă de Uniunea Europeană, respingând Acordul Brexit 

elaborat de fostul Cabinet Theresa May cu Bruxellesul şi afirmând că Marea Britanie se va 

retrage din Blocul comunitar pe 31 octombrie 2019 cu sau fără un nou tratat. 

Jean-Claude Juncker, preşedintele în funcţie al Comisiei Europene, i-a reiterat marţi seară 

premierului britanic, Boris Johnson, că Acordul Brexit nu va fi renegociat. 

(Sursa: Mediafax) 

 

 Negociatorul-şef european pe tema Brexit, Michel Barnier, a declarat sâmbătă că Blocul 

comunitar nu va schimba acordul privind ieşirea Marii Britanii din UE şi că "nu este 

optimist" în privinţa evitării unui scenariu fără înţelegere, relatează site-ul postului France 

24. 

Michel Barnier afirmă că Uniunea Europeană nu va schimba acordul pentru Brexit 

"Soluţia de rezervă privind frontiera irlandeză este maximul de flexibilitate pe care UE îl poate 

oferi unui stat care nu este membru", a declarat Barnier. 

"Nu sunt optimist în ceea ce priveşte evitarea unui scenariu fără acord", a adăugat acesta. 

Premierul conservator Boris Johnson i-a cerut reginei Elizabeth a II-a suspendarea Parlamentului 

pentru a evita o decizie legislativă prin care să fie blocată ieşirea Marii Britanii din Uniunea 

Europeană fără niciun acord Brexit. Boris Johnson speră să reuşească astfel să retragă Marea 

Britanie din Uniunea Europeană în orice condiţii, inclusiv fără niciun acord Brexit. 

-1:15 

"Suntem pregătiţi să lucrăm în sensul ratificării acordului de retragere, în paralel cu clarificarea 

viitoarei noastre relaţii", a mai declarat oficialul european. 

Acordul Brexit elaborat de Guvernul Theresa May şi Bruxelles prevede reciprocitate în privinţa 

libertăţii de circulaţie, o perioadă de tranziţie post-Brexit, menţinerea Marii Britanii în uniunea 

vamală, un statut special al provinciei britanice Irlanda de Nord şi păstrarea aranjamentelor 

comerciale. Proiectul de acord este contestat de numeroşi politicieni britanici. Mai mulţi membri 

ai fostului Guvern de la Londra au demisionat în semn de protest faţă de acordul pe tema Brexit 

negociat cu Uniunea Europeană. În contextul impasului politic, premierul Theresa May şi-a 

prezentat, de asemenea, demisia. 

(Sursa: Mediafax) 
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 Germania, în șoc electoral: extrema dreaptă și-a dublat scorul în alegeri și suflă în ceafa 

CDU și SPD 

Extrema-dreaptă din Germania a înregistrat duminică, la 30 de ani de la căderea Zidului 

Berlinului, o creştere puternică la două scrutine regionale din fosta Republică Democrată 

Germană (RDG), reuşind să îşi majoreze de peste două ori scorurile realizate la precedentele 

alegeri din 2014, conform primelor estimări ale canalelor televiziunii publice, ARD şi ZDF, 

relatează AFP, potrivit Agerpres. 

Alternativa pentru Germania (AfD), care critică politica de primire a sute de mii de migranţi a 

cancelarului Angela Merkel din ultimii ani, a obţinut 27,5% din voturi (9,7% în 2014) în landul 

sud-estic Saxonia, fiind în spatele conservatorilor (CDU, 32%), conform estimărilor. 

În landul Brandenburg, din jurul Berlinului, acelaşi partid de extremă-dreapta a obţinut 22,5% 

din voturi (12,2% în 2014), fiind devansat de social-democraţi (SPD), care au câştigat 27,5% din 

sufragii şi s-au plasat pe prima poziţie. 

Estul Germaniei îşi confirmă astfel statutul de bastion electoral al AfD, formaţiune care este net 

mai slabă în vestul ţării. O ilustrare a diferenţei persistente în Germania între Est şi Vest, la trei 

decenii de la reunificare, comentează AFP. 

Citește și: Softul STS o să numere voturile la prezidențiale . 

Deşi nu a obţinut prima poziţie şi nici nu este în măsură să guverneze în cele două landuri, ceea 

ce reprezintă pentru ea o dezamăgire, extrema-dreaptă realizează o performanţă. 

"Suntem extrem de mulţumiţi. Ne-am crescut de peste două ori rezultatul din 2014 în Saxonia şi 

în Brandenburg", a spus Jörg Meuthen, co-lider al AfD, după anunţarea primelor estimări. 

"Nu suntem încă cea mai mare forţă. Încă lipseşte ceva. Continuăm munca", a spus un alt 

responsabil al mişcării, Alexander Gauland, convins totuşi că CDU a fost "pedepsită". 

Aproximativ 5,5 milioane de persoane au fost chemate la urne pentru a-şi alege noile 

parlamentare regionale. 

Deşi nu este vorba decât de circa 12% din corpul electoral german, aceste scrutine, care vor fi 

completate cu un al treilea, în Turingia, o altă regiune din fosta RDG, la 27 octombrie, sunt 

urmărite cu foarte mare atenţie. 

(Sursa: stiripesurse.ro) 

 

 

https://www.stiripesurse.ro/softul-sts-o-sa-numere-voturile-la-preziden-iale_1379387.html
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 Premierul japonez plănuieşte să aibă o întrevedere cu Vladimir Putin în această 

săptămână 

Premierul japonez Shinzo Abe a informat luni că plănuieşte să se întâlnească cu preşedintele rus 

Vladimir Putin săptămâna aceata, în cadrul Forumului Economic Estic, care va avea loc în 

perioada 4-6 septembrie la Vladivostok, relatează Reuters. 

Premierul japonez plănuieşte să aibă o întrevedere cu Vladimir Putin în această săptămână 

Abe a declarat că vrea să avanseze în discuţiile privind semnarea unui tratat de pace şi 

dezvoltarea activităţilor economice comune în insulele Kurile. 

Insulele Kurile, cunoscute drept Teritoriile Nordice în Japonia, sunt un motiv de dispută pentru 

cele două ţări. Rusia şi Japonia nu au semnat niciodată un tratat formal pentru a pune capăt 

ostilităţilor după Al Doilea Război. 

(Sursa: Mediafax) 

 

 PROTESTELE continuă la Hong Kong: Aeroportul internaţional, BLOCAT de 

manifestanţi/ Momentul în care protestatarii sunt BĂTUŢI cu sălbăticie, la metrou  

Protestatarii din Hong Kong s-au adunat duminică în faţa Aeroportului Internaţional din Hong 

Kong, întrerupând traficul aerian, din dorinţa de a atrage atenţia globală asupra luptei lor pentru 

democraţie, relatează Reuters. 

PROTESTELE continuă la Hong Kong: Manifestanţii s-au adunat în faţa aeroportului 

internaţional din Hong Kong şi au BLOCAT traficul aerian/ Momentul în care protestatarii sunt 

BĂTUŢI cu sălbăticie, la metrou | VIDEO 

Circulaţia trenurilor spre aeroport a fost suspendată după ce protestatarii au îndemnat cetăţenii să 

aglomereze străzile şi căile ferate către unul dintre cele mai aglomerate aeroporturi din lume. 

Protestul de duminică de la aeroport vine după ce protestatarii au intrat în conflict cu forţele de 

ordine pe parcursul nopţii. 

„Plănuim să întrerupem activitatea aeroportului pentru a atrage atenţia asupra a ceea ce ne fac 

Guvernul şi poliţia”, a declarat pentru Reuters unul dintre protestatari. 

„Dacă întrerupem activitatea aeroportului, mai mulţi străini vor citi ştirile din Hong Kong”, a 

adăugat acesta. 
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Momentul în care protestatarii sunt urmăriţi la metrou şi bătuţi cu sălbăticie de forţele de ordine. 

ATENŢIE! Imagini cu puternic impact emoţional! 

Autorităţile din Hong Kong au folosit tunuri de apă şi gaze lacrimogene pentru a dispersa 

protestatarii din Hong Kong, care au manifestat sâmbătă în pofida faptului că nu au primit 

autorizaţie de protest. Protestatarii au aruncat cu sticle incendiare în clădirea Parlamentului şi 

către jandarmii care încercau să îi oprească. 

Demonstraţiile prodemocraţie din Hong Kong durează de aproape trei luni, izbucnind ca reacţie 

la un controversat proiect de lege care ar fi facilitat extrădările în China. Aproximativ 700 de 

protestatari au fost reţinuţi, iar mulţi sunt inculpaţi. 

Fostă colonie britanică, Hong Kong-ul a fost cedat Chinei de către Marea Britanie în anul 1997, 

cu condiţia ca acest teritoriu să păstreze „un nivel ridicat de autonomie, cu excepţia afacerilor 

externe şi a domeniului apărării” pentru o perioadă de 50 de ani. Astfel, acest teritoriu are un 

sistem legislativ diferit de cel al Chinei, prin intermediul principiului „O ţară, două sisteme”. 

Autorităţile din Hong Kong au transmis că protestele din aeroport sunt ilegale şi că protestatarii 

au aruncat cu obiecte în ofiţerii de poliţie. Momentan nu au fost raportate victime în urma 

incidentului de la aeroport. 

„Poliţia avertizează toţi protestatarii să înceteze actele ilegale şi să plece imediat”, a transmis 

poliţia din Hong Kong prin intermediul unui comunicat. 

Între timp, sute de protestatari s-au adunat în faţa Consulatului Britanic din centrul Hong Kong. 

(Sursa: Mediafax) 

 


